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Проблеми с водеща банка създадоха напрежение. Клиенти и на други 
банки се оплакваха от блокаж на операциите. Има случаи, когато от 
картите с фалшиви транзакции се източват парите на клиентите.

Земеделците 
с блокади 
в цялата 
страна

Народ 
от потНици

рон с бомба изплува в неделя 
вечерта край шабленското село 
тюленово. като шега институци-
ите приели обаждането за него. и 
потънали в сладка дрямка и прес-
тъпно безхаберие до първите лъчи 
на идния ден. Щото таквиз неща се 
“случват ежеседмично”, както рече 
министърът на войната тодор та-
гарев.

Щом обаче слънцето изгряло, в 
нечия глава явно се е зародило ге-
ниалното прозрение, че точно този 
момент от войната на Русия срещу 
Украйна може да бъде използвано 
в услуга на “сглобката”. и спре-
тнати телевизионни екипи мигом 
наобградили морския бряг, за да 
документират как наспали се “спе-
циалисти” охраняват опасния дрон, 
че го и обезвреждат.

и тук идва кулминацията на 
експертността. Докато полицай не-
обезпокоявано пуши, охранявайки 
дрона, експертът - с голи ръце и 
по потник, цамбурквайки във во-
дата, приближава смело опасния 
обект. който, забележете, носи 
бомба... експертът а-ха да падне 
върху дрона, но успява с голи ръце, 
без каквато и да е специализирана 
екипировка, да го опипа и... теле-
визионният разказ, превърнал се 
в хумореска, разтресла от смях и 
най-видните привърженици на та-
гарев, свършва.

Остава сюжетът. тепърва, по 
думите на министъра на войната, 
ще се разследва откъде е дронът.

“Дано да е руски”, стиска пал-
чета и на краката тагарев.

Д

Ина МИХАЙЛОВА
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бсП:
бюджетът 
на Пловдив 
е куХ

белгия
се надигна
срещу 
джендърите
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българия 
с Първи медал 
от световното 
По борба

Лидерът на БсП корнелия 
нинова отново поиска остав-
ката на министъра на отбра-
ната тодор тагарев и настоя 
той да си ходи незабавно. 
конкретен повод бе открити-
ят дрон с взривно устройство 
от граждани на брега на село 
тюленово на северното Чер-

номорие в неделя вечерта.
военни сапьори пристиг-

наха на място едва в 9 часа 
сутринта вчера и няколко 
часа по-късно го обезвредиха. 
Оказа се, че това е 82-мм ми-
нохвъргачен осколъчно-фуга-
сен боеприпас. 

възмущение и недоуме-

ние предизвикаха видеокад-
ри, на които се вижда как 
полицаи без защитно облекло 
отиват в близост до взривното 
устройство и дълго време го 
оглеждат и пипат.

“конкретно това, което 
видяхме, е пълна безотго-
ворност и липса на държава. 

всички видяхте как се обез-
врежда това устройство - с 
пушещ върху него полицай, 
с друг, който по потник гази 
из водата и пада от камъните, 
пипа дрона с пръст дали мър-
да”, възмути се и корнелия 
нинова.

тагарев да си 
ходи незабавно
Обезвредиха дрон с взривно устройство до село Тюленово

джефри сакс:
кой ПодПали
украйна?

Корнелия нинова:

Стр. 2
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Дрон с взривно ус-
тройство бе открит от 
граждани на брега на с. 
тюленово на северното 
Черноморие в неделя ве-
черта, но военните сапьо-
ри пристигнаха на място 
едва в 9 часа сутринта 
вчера и няколко часа по-
късно го обезвредиха. 82-
мм минохвъргачен оско-
лъчно-фугасен боеприпас 
бе унищожен с контроли-
ран взрив. поради силно 
увреденото му състояние 
преместването и превоз-
ването на боеприпаса до 
полигон или друго под-
ходящо за обезвреждане 
пространство е било не-
възможно и затова той 
е унищожен на мястото, 
където е открит. Районът 
в радиус от 150 м около 
боеприпаса е бил обез-
опасен. при взривяване 
тази мина е опасна на 100 
метра, а с осколките - на 
около 300 метра. 

в интернет простран-
ството се появиха снимки, 

от които се вижда, че взри-
вът е прикрепен с тиксо, 
има и видеоклипове от 
действията на първите 
пристигнали на мястото 
на падналия дрон. те бяха 
коментирани от лидера на 
Бсп корнелия нинова 
преди началото на извън-
редното заседание на пар-
ламента вчера. “конкрет-
но това, което видяхме 
е пълна безотговорност 
и липса на държава. не 
може от снощи вечерта до 
днес сутринта никой да не 
реагира, защото не може-
ло да се реагира в тъмна-
та част на денонощието. 
това е абсурд.всички 
видяхте как се обезвреж-
да това устройство - с пу-
шещ върху него полицай, 
с друг, който по потник 
гази из водата и пада от 
камъните, пипа дрона с 
пръст дали мърда”, въз-
мути се нинова. 

според нея случаят е 
притеснителен, а фактът 
оправдава позицията на 

партията от началото на 
войната, че трябва да се 
търсят преговори и мирен 

изход. нинова припомни, 
че сме на неколкостотин 
километра от бойното 

поле и това е могло да се 
очаква. тя отново призова 
да се прекратят военни-
те действия между двете 
страни и да се търси ми-
рен изход в кризата. 

корнелия нинова бе 
категорична, че това е 
еманация на липсата на 
държава, на липсата на 
отговорност, на заплаха-
та, пред която тодор та-
гарев изправя България 
към този момент. “тага-
рев трябва да си ходи мо-
ментално. вчера да му се 
поиска оставката е късно. 
нашата позиция спря-
мо военният министър я 
знаете отдавна”, призова 
корнелия нинова.

по повод думите на 
министър тагарев, че 
случилото се с дрона не 
е нещо необичайно и че 
такива явления са ежесе-
дмични, корнелия нинова 
посочи, че в Бсп не са зна-
ели за подобно нещо. “Ако 
е казал това и го е скрил от 
българската общественост 

до този момент - ето ви 
още един аргумент още 
днес да си подава оставка-
та. този човек е вреден за 
българската национална 
сигурност”, категорична 
бе лидерът на Бсп.

на въпрос за предос-
тавянето на български 
боеприпаси за Украйна, 
нинова посочи, че инфор-
мация няма, тъй като и на 
последното заседание на 
комисията по отбрана во-
енният министър не е дал 
никаква информация.

Дронът не е засечен 
от българската противо-
въздушна отбрана, заяви 
по-рано министър тодор 
тагарев. той обясни, че не 
е имало забавяне, а обмис-
лено решение.

според военни експер-
ти става въпрос за ударен 
дрон, който може да пре-
лети около 300 км и да 
носи между 5 и 10 кг боен 
товар.

няма информация от-
къде е дошъл дронът. 

община Белоградчик ще преведе на местната болница 320 000 
лева, за да предотврати затварянето й. парите ще бъдат взети от 
средствата за капиталови разходи.

от общината посочват, че това е само временно решение на про-
блема с лечебното заведение. Болницата има и други задължения в 
размер на 1,3 млн. лв. Част от задълженията е нужно да бъдат из-
платени спешно, тъй като изтича срокът, в който болницата трябва 
да се разплати с доставчика на лекарства за болничната аптека.

на сметките на лечебното заведение е наложен запор. преди дни 
стана ясно, че Белоградчик отново е заплашен да остане без болни-
ца. Лечебното заведение дължи общо 311 153,81 лв. на кредитор и 
получи покана за доброволно плащане, съобщение за налагане на 
запор на банковите сметки и призовка за принудително изпълнение 
за извършване на опис, оценка и изземване на медицинска апарату-
ра, техника и леглови фонд.

Болницата обслужва 24 000 души в четири общини. 

началникът на пето РпУ в пловдив Иван Чо-
чков е бил засечен да кара личния си авотомобил с 
над 100 километра в час в града. това съобщи ше-
фът на областната дирекция Георги Чергов. освен 
Чочков е опитал да прикрие случаят. Затова Чер-
гов е поискал оставката му.

Рисковото шофиране е от 11 септември, кога-
то Чочков е бил заснет от камера на мвР. според 
Чергов той се е опитал да потули случая, оказвайки 
въздействие върху служители. какъв точно е оп-
итът за въздействие Чергов не уточни. миналата 
седмица от пловдивската полиция признаха, че 

има такъв случай, но не съобщиха името на нару-
шителя. Чергов обясни, че е извикал Чочков и му е 
казал, че е разпоредил проверка по случая.

“намирам това поведение за недопустимо и уко-
римо. в тази връзка считам, че той трябва да поеме 
и морална отговорност. поисках да освободи зае-
мания от него пост. към момента нямам изразено 
становище от него”, заяви Чергов. по думите му Чо-
чков ще бъде и глобен. Чергов обясни, че няма пра-
вомощие да уволни шефа на районното управление, 
докато не приключи започналото дисциплинарно 
дело и затова го призовава сам да напусне поста.

18-годишен младеж е бил 
прострелян, докато се е опитвал 
да избяга от полицията, а по-къс-
но е починал в болница. 

полицаите са били извика-
ни заради група мъже, която се 
опитвала да прескочи ограда на 
бизнесцентър при болница “то-
куда”. при преследване един от 
служителите е произвел първо 
предупредителен изстрел, а след 
това с нов изстрел ранил един от 
бегълците.

вероятно тримата мъже са 
участници в друг, по-ранен ин-
цидент. малко след 2 часа през 
нощта срещу понеделник в по-
лицията е получен сигнал, че в 
района на столичен хотел трима 
непознати са нападнали две мо-
мичета, ударили едно от тях и 
след заплаха, им отнели раница 
с лични вещи и пари. вероят-

но същите хора около 5,15 ч. са 
видени от охранител в бизнес 
център да прескачат оградата на 
обекта, носейки багаж. той е из-
викал и полицаите, които са по-
дгонили двама от мъжете пеша 
и трети се е качил в автобус на 
масовия градски транспорт. той 
е на 15 години и е задържан. 
малко преди обед в дома му в 
кв. “Ботунец” бе задържан и тре-
тият участник в инцидента. 

Адвокат Димитър марковски 
коментира случая и според него 
решаващо ще е заключението от 
медицинската експертиза на по-
чиналото момче. “Ако се окаже, 
че е е простреляно в гърба, поли-
цейският служител ще изпадне в 
положение на възможен обвиня-
ем. може да се стигне и до пов-
дигане на обвинение за умишле-
но убийство”, заяви адвокатът.

С тържествена церемония вчера бе открита новата академична година в Русенския 
университет “Ангел Кънчев”. “Нашият университет, с материалната си база и екипа 
от преподаватели, дава възможност на всяка личност да се усъвършенства, постигайки 
лични и научни резултати”, обърна се кметът Пенчо Милков към първокурсниците

Корнелия нинова:

Тагарев да си ходи незабавно
Дрон с взривно устройство бе открит до с. Тюленово, обезвредиха го

Община Белоградчик 
спасява местната болница

Полицаи простреляха 
смъртоносно 18-годишен 
при преследване

Полицейски шеф карал 
с над 100 км/ч, искат му оставката
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Земеделци започнаха бло-
кади на редица важни пътни 
точки и гранични пунктове в 
цялата страна като част от без-
срочния общонационален зе-
меделски протест. над 900 000 
души са засегнати от отпадна-
лата забрана за внос на земе-
делска продукция от Украйна, 
подчертават представители на 
26 браншови организации от 
аграрния сектор.

протестиращите настояват 
да бъде спрян вносът не само 
на пшеница, царевица, слънчо-
глед и рапица, но и на млека, 
месо и мед. Фермерските ис-
кания са и до 30 септември да 
получат пълния размер на ком-
пенсациите заради повишените 
им разходи вследствие на вой-
ната в Украйна, и незабавно 
да бъде изплатена държавната 
помощ на тези, чиито площи 
са пропаднали 100 процента. 
протестиращите поискаха и 
оставката на правителството.

повече от 40 важни точки 
по пътищата в страната бяха 
блокирани. протестиращите са 
подкрепени от около 30 орга-
низации в сектора, включващи 
зърнопроизводители.

над 300 земеделски произ-
водители с повече от тракто-
ри, комбайни и друга техника 
се събраха на изхода на стара 
Загора в посока магистрала 
“тракия” при квартал “кольо 
ганчев”.

в района на Дунав мост 
зърнопроизводителите обявиха 

на обяд, че затварят границата 
за час - час и половина. 

на пътя софия-варна, край 
село Шереметя земеделците се 
оплакаха от масови полицей-
ски проверки преди включва-
нето им в протеста.

Зърнопроизводители се 
опитаха да блокират главен 
път е-79 и ам “струма” край 
благоевград, но полицията не 
допусна това.

изключително масов е про-
тестът на пътен възел петолъч-

ката, където са се събрали сто-
тици земеделци и техника. те 
носят плакати, на които е напи-
сано: “оставка” и “Денков, ти 
си терориста! Ще ви изметем с 
300!!!”. 

ръководството на българ-
ския фермерски съюз се събра 
на летището в бяла слатина, 
където е извадена цялата агро-
техника от района.

министърът на земедели-
ето кирил вътев покани на 
среща протестиращите земе-

делци и обяви, че исканията 
им в 5 точки са удовлетворени. 
не стана ясно обаче кога ще е 
срещата. 

“нещата отиват на зле, ако 
няма правилни решения от 
страна на правителството. те 
ни направиха услуга - целият 
бранш е обединен с цел да си 
отстояваме интересите и да 
просперираме в земеделието”, 
казват земеделските произво-
дители.

протестът бе коментиран 

от лидера на бсп корнелия 
нинова, според която той има 
потенциал да разклати прави-
телството. “все повече гилдии 
се включват - и пчелари, и жи-
вотновъди, и овощари. всеки 
- справедливо, всеки със свои-
те мотиви”, посочи корнелия 
нинова.

по думите и обаче в осно-
вата на тези искания стои едно 
важно нещо и това е, че има 
сбъркан модел на земеделие 
и дисбаланс в системата. “от 
години ние от бсп настояваме 
по-голяма част от субсидиите 
да се вземат от зърнопроиз-
водителите и да се дадат на 
производителите на плодове, 
зеленчуци, мляко и месо. За да 
гарантираме българско произ-
водство, което и чисто, и което 
е евтино за българската тра-
пеза и е качествено при това”, 
коментира лидерът на социа-
листите.

според нея протестите са 
основателни, включително и на 
зърнопроизводителите, защото 
българското правителство е 
предало българския национа-
лен интерес, а не интересите на 
5-6 богаташи. 

нинова бе категорична, че 
през годините бойко борисов 
персонално носи отговорност 
за това, което става днес. тя 
изрази подозрението, че в мо-
мента борисов има отношение 
към подбуждането на тези про-
тести, за да сваля правител-
ството. 

бивш украински зам.-министър опра-
вда забраната за внос на украинско зърно 
редица източноевропейски страни.

създават се сиви незаконни схеми за 
“вкарване на украинско зърно на евро-
пейския пазар”, заяви пред тв-програма-
та “Директно” георги тука, бивш зам.-
министър на Украйна по въпросите на 
окупираните територии. “не е голяма 
тайна, че това води до дъмпинг. До 80% 
от цената на зърното в страните от ес се 
субсидира от държавните бюджети. по 
този начин украинските действия водят 
голямата армия от европейски фермери 
към фалит. мисля, че не правителство-
то, но търговците и предприятията пря-

ко са замесени в това. кой ръководител 
на европейска държава би искал такава 
ситуация? Затова имам абсолютно раз-
биране за позицията, която нашите съ-
седи са заели по този въпрос”, каза бив-
шият служител.

“преследваме изключително собстве-
ните си интереси за сметка на интересите 
на нашите съюзници. този механизъм 
не работи. Що за приятели са това? как 
може да има приятелство между хората, 
ако някой използва другия само за свои 
интереси?”, пита тука, който свята, че 
подобни действия на украинския бизнес 
трябва да бъдат прекратени незабавно, за 
да не се губят съюзници.

бсп във варна се ре-
гистрира за участие на 
местните избори на 29 ок-
томври в оик. социали-
стите в града представиха 
достойна листа и неверо-
ятен кандидат за кмет на 
града - млад, умен, мес-
тен, амбициозен и почтен 
- павел раличков, който е 

и председател на местна-
та структура на партията 
в морската столица. “пар-
тията ни тръгва за победа, 
защото варна трябва и 
може да се промени. иван 
портних трябва да бъде 
отстранен, трябва да бъде 
премахнат и корупцион-
ният модел на герб. по-

следните 10 години беля-
заха един от най-мрачните 
периоди в историята на 
града ни, който дегради-
ра с невиждана скорост. 
на всичко това трябва да 
бъде сложен край”, заяви 
организационният секре-
тар на бсп борислав гу-
цанов. 

Земеделците с блокади 
в цялата страна
Протестът има потенциал да разклати правителството, заяви Корнелия Нинова

бСП във Варна се регистрира 
за участие във вота

бивш украински управляващ 
оправда зърнената забрана 

СНиМКа бта
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подготвят се законода-
телни промени, според които 
ресторантьорите ще плащат 
патентен данък, а не данък 
печалба, съобщи изпълнител-
ният директор на нап румен 
спецов пред Бтв. размерът на 
налога ще зависи от големина-
та на заведението, по-точно от 
броя на местата за сядане. 

спецов разказа за много-
бройните проверки по заведе-
ния и хотели по морето това 
лято и се оплака, че глобите са 
прекалено малки за нарушения-
та, които са установени. 

в началото на март в бю-
джета е постъпила една сума - 
89 млн. лв., дошла от “Лукойл 

нефтохим”, като постъпление 
от данъка върху свръхпечал-
бата. но няма нито лев повече, 
заяви шефът на данъчната ад-
министрация. 

той припомни, че служебни-
ят вицепремиер Христо алекси-
ев говореше за 600 млн. лв. 
постъпления от този данък, но 
той самият не е намерил нищо 
черно на бяло в този смисъл. 
“само на добра воля от страна 
на “Лукойл нефтохим” се очак-
ват тези пари и аз не мога да ги 
планирам като приход в хазната 
за тази година. може би през 
2024 г. ще дойдат, не знам”, 
каза спецов.

той потвърди думите на 

премиера николай Денков, ка-
зани на брифинг в министер-
ския съвет тази вечер, че зър-
нопроизводителите са имали с 
25% по-висока печалба за 2022 
г. в сравнение с предходната.

“Безспорно това се е по-
лучило заради по-високите 
цени”, каза спецов, като на-
помни, че трябва да се прави 
разлика дали зърнопроизводи-
телите правят големи печалби 
заради евросубсидиите, или 
заради самите си печалби. 

“още с обявяването на пре-
кратяването на тази забрана за 
внос от Украйна, тази държава 
обеща да въведе регулаторен 
режим за износа, т.е. няма да 

има свободен и неконтроли-
руем износ на стоки. такъв 
контрол ще има и от страна на 
ек”, каза той.

Цените на тези стоки се 
определят от борсите. неосно-
вателни са притесненията, че 
ще дойдат прекалено евтини 
суровини от Украйна, защото 
те все пак имат и разходи за 
транспорт, каза още спецов. 
според него ние сме третата 
сила в света по мощности за 
производство на олио, така 
че този внос е наложителен, 
защото тези заводи не могат 
да си натоварят мощностите, 
един от тях дори се принуди 
да затвори наскоро.

агенция по вписванията напомня, че 
на 30 септември изтича срокът за пода-
ване на годишните финансови отчети за 
2022 г. Годишните финансови отчети се 
подават за обявяване в търговския регис-
тър и регистъра на юридическите лица с 
нестопанска цел, като има два възмож-
ни начина: по електронен път на адрес 
https://portal.registryagency.bg/ или със 
заявление по образец Г2 на хартиен но-
сител в която и да е териториална служба 
на агенция по вписванията. За обявяване 
на годишен финансов отчет не се заплаща 
държавна такса.

в предни години заради масовото по-
даване на отчети в последните дни гише-
тата и системата на търговския регистър 
се задръстваха и се появяваха опашки.

До 31-ви октомври агенцията по впис-
ванията изпраща на нап списък с пред-
приятията, които не са заявили за обявя-
ване годишните си финансови отчети. 
санкциите, които се налагат, са за отго-
ворните длъжностни лица (управителите) 
- глоба от 200 до 3000 лева; за юридиче-
ското лице или едноличен търговец - санк-
ция в размер от 0,1 до 0,5 на сто от нетните 
приходи от продажби за отчетния период, 
за който се отнася непубликуваният фи-
нансов отчет, но не по-малко от 200 лева. 
при повторно нарушение санкцията е в 
двоен размер.

всички добросъвестни шофьо-
ри ще бъдат облекчени с новата 
система за електронно връчване, 
каза в ефира на  нова тв министъ-
рът на електронното управление 
александър Йоловски. 

това ще става през новата сис-
тема, в която всеки може да се 
регистрира с персонален иденти-
фикационен код от национална-
та агенция за приходите (нап) 
или националния осигурителен 
институт, както и с електронен 
подпис. на едно място всеки ще 
вижда събрани, издадените фи-
шове, каза Йоловски. преди това 
всеки ще получи имейл, за да види 

фиша си и да го плати. За първи 
път системите на мвр ще предос-
тавят толкова много информация, 
посочи министърът.

ако едно дете бъде заведено на 
лекар няколко дни, след като се е 
разболяло, прегледът ще бъде ре-
гистриран в деня, в който се е слу-
чил, но лекарят ще прецени от кой 
ден да издаде новата електронна 
бележка, посочи Йоловски. той 
призова родителите да не отлагат 
прегледите на болните си деца. в 
електронната трудова книжка ще 
бъдат “наливани” всички данни, 
които има в нап, по сключени 
договори, заяви министърът.

отново има големи про-
блеми с водеща наша банка, 
които създадоха напрежение. 
в същото време клиенти и на 
други банки се оплакваха от 
блокаж на операциите, пише 
“стандарт”.

в някои банки от петък 
няма достъп до сметките – 
нито могат да се излъчват 
преводи, нито да се получа-
ват. съответно сайтът също 
не работи.

Има случаи, когато от кар-
тите с фалшиви транзакции се 
източват парите на клиентите 
на съответната банка.

Засегнатите се оплакаха в 
редакцията на ДУма, че ин-

формация не могат да получат 
в колцентровете, тъй катио 
телефоните им са претоваре-
ни, а на гишетата объркани от 
ситуацията банкови чиновни-
ци не дават адекватни отгори 
на въпросите им.

според “стандарт” под-
робности за атаката има в 
публикация на h3xu, aдмини-
стратор на български форум 
за киберсигурност:

Интернет инфраструкту-
рата на други банки е била 
онлайн, но са открити инди-
кации, че те също може да са 
атакувани. визуално зареждат 
в браузъра нормално, но част 
от HTML елементите и цели 

страници са били счупени.
става ясно, че атаката е 

била насочена не само към 
банките. пострадал е и сайт 
на агенция „митници“. това 
може да се дължи на течащ 
процес по възстановяване на 
съдържанието от бекъпи.

вариантите да се случи 
нещо такова са много, и по-
вечето насочват към злона-
мерени действия от страна на 
хакери. версиите на h3xu са 
няколко. от една страна може 
рансъмуер да е засегнал об-
лачна инфраструктура, която 
банките използват. вторият 
вариант е инфраструктурата 
да е обект на DDoS атака.

Връчват електронно фишове 
за пътни нарушения

Хакери точат банкови карти

Облагат ресторантьорите 
с патентен данък
„Лукойл Нефтохим” е внесъл само 89 млн. лв. данък свръхпечалба

Румен Спецов

Още 10 дни за годишните финансови отчети
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1507 - ЛЕОНАРДО ДА ВИНЧИ ЗАВЪРШВА 

СВОЯ ШЕДЬОВЪР “МОНА ЛИЗА”. Джокондата 
– “веселата жена” е карти-

на, нарисувана с маслени бои 
върху дъска от топола през 
16 век от Леонардо да Винчи 
и е една от най-известните 
картини в западната история 
на изкуството; малко други 
картини са толкова известни 
и репродуцирани. Картината 
е собственост на френското 
правителство и се съхранява 
в Лувъра в Париж. На кар-

тината е изобразена жена, 
която гледа към зрителя със “загадъчна усмивка”. 
Леонардо взима със себе си картината във Франция 
през 1516, когато крал Франсоа I кани художника да 
работи в Кло Люсе (Клу) близо до замъка на краля в 
Амбоаз. Кралят купува картината за 4000 екю. 

1944 - УЧРЕДЕН Е СЪЮЗЪТ НА БЪЛГАРСКИ-

ТЕ ХУДОЖНИЦ.  Това е професионално обединение 
на художни-

ци, творящи 
в България. 
Създадено 
още в края 
на 19 век, 
то неколко-

кратно се 
преименува 
до 1953 г., когато приема сегашното си име. Пър-

вото сдружение на българските художници с име 
“Дружество за поддържане на изкуството в Бълга-

рия” е създадено от Борис Михайлов, Иван Мърквич-

ка, Иван Шишманов, арх. Йордан Миланов, Георги 
Канела. Основано е на 24 юни 1893 г. в гр. София с 
председател Иван Шишманов и подпредседатели 
Иван Мърквичка и Антон Митов. През 1902 г. се пре-

именува на Дружество на художниците в България.

1802 - РОДЕН Е ИЗВЕСТНИЯТ УНГАРСКИ РЕ-

ВОЛЮЦИОНЕР ЛАЙОШ КОШУТ (УМИРА 1894). 
Той e унгарски национален герой, 
ръководител на Унгарската рево-

люция от 1848 – 1849 година. Ла-

йош Кошут е от протестантски 
род от северната унгарска об-

ласт Земплен. Въпреки благород-

ническия си произход, родители-

те му не са заможни и, след като 
завършва право в калвинистки ко-

леж в Шарошпатак и (през 1821 година) в универси-

тета в Пеща, той работи като адвокат на местни 
богаташи. От 1832 година Кошут представлява 
един от унгарските магнати в съсловното събра-

ние в Пожон. Тогава започва журналистическата 
си дейност. В събитията, развили се след избухва-

нето на революцията във Франция през февруари 
1848 година, Кошут бързо се превръща в решаващ 
фактор в унгарската политика. След смъртта на 
Кошут на 20 март 1894 година останките му са 
пренесени от Торино в Будапеща.

1948 - РОДЕН Е ДЖЕРЪМИ АЙРЪНС, ПОПУ-

ЛЯРЕН АНГЛИЙСКИ АКТЬОР. 
Носител е на множество награди, 
сред които почетна награда “Се-

зар” (2002), награда “Оскар” (1991), 
награда “Тони” (1984), награда “Да-

вид на Донатело” (1991), награда на 
Гилдията на киноактьорите (2007 
г.), 2 награди “Златен глобус” (1991, 
2007), 3 награди “Еми” (1997, 2006, 
2014) и много други. Номиниран е по веднъж за на-

града “Грами” (1985) и за награда “Сатурн” (1990), 
2 пъти за наградите на “БАФТА” (1982), 3 пъти 
за наградите “Сателит” (1997, 2005 и 2009).През 
1996 г. Айрънс става 14-ият изпълнител, спечелил 
Тройната корона на актьорското майсторство: 
“Оскар” за най-добър актьор в главна роля, “Тони” 
за най-добър театрален актьор за постановката от 
1984 г. “Истинско нещо” и “Еми” за изключително 
изпълнение на глас зад кадър за документалния филм 
от 1996 г. “Великата война и формирането на 20 
век: Война без край” (1996), за изключителен под-

държащ актьор в минисериал.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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АНАТолИй сТАНКУлов

Безвизови игри
  �

Таня ГЛУХЧЕВА

Братята македонци за-
явиха, че започват процес 
по отпадане на визите за 
сАЩ. толкова са горди с 
постъпката си, сякаш вече 
са постигнали целта! по-
знат ни е този ентусиазъм. 
изпитвали сме го невед-
нъж. всеки път щом сме 

на крачка от свободното 
пътуване обаче, черна кот-
ка ли ни минава път, ня-
кой урочасва ли ни, ние ли 
допускаме грешка... не се 
знае, но все си оставаме да 
чакаме. Затова и сега, до-
като съседите ни родоот-
стъпници потриват ръце, 
а ние още чакаме, поне ще 
си имаме забавление - да 
им гледаме сеира.

За да отпаднат визи-
те за някоя държава, тя 
трябва да отговаря на ред 
изисквания: борба срещу 
тероризма,  преследване 
за извършени престъпле-
ния (тук македонците 
удрят на камък, защото 
вместо да арестуват и 
осъдят певеца, осквернил 
културния ни център, гле-

дат на него като на наци-
онален герой), законода-
телство за мигрантите (те 
при тях почти не ходят), 
сигурност на личните до-
кументи и добро управле-
ние на границите и др. в 
момента в програмата за 
безвизов режим влизат 
40 държави. най-важното 
условие, което не е спо-
менато, но се подразбира 
е - лоялност към всичко 
американско.

така... ама то не е ли 
всичко македонско? Защо 
изобщо им трябват визи. 
нали се бият в гърдите как 
Александър македонски е 
покорил половината свят. 
няма ли днес някой хра-
бър, напет македонец да 
поведе народа си към зав-

ладяване на другата част?
Шегата настрана. Ло-

шото ще бъде, ако наисти-
на за тях отпаднат визите, 
а за нас - не. след всички-
те години на унижения, 
подмазване от страна на 
политиците ни, загърб-
ване на националните 
интереси и огъване като 
безгръбначни, се окаже, 
че е била напразно. и от-
ново ще слушаме как рус-
наците и комунистите са 
виновни. вместо да си оп-
равим законодателството, 
пазим границите и въобще 
изпълним изискванията за 
отпадане на визите, но не 
толкова, за да отпаднат, а 
за лична гордост. Дотога-
ва само ще се лъжем, че 
ще пътуваме спокойно.

Народ от потници
от стр. 1

Ако беше руски, със 
сигурност нямаше да 
бързат да го взривят, а 
щяха най-малко в на-
родното събрание да го 
вкарат. и тагарев щеше 
да се снима усмихнат 
край него, натривайки 
носовете на протестира-
щите зърнари. които, по 
думите на бурмички от 
“сглобката”, изпълнява-
ли политически поръчки 
от русия. 

може и всяка сед-
мица да има дронове по 
крайбрежието ни - знае 
ли се какво крие тага-
рев и кога ще го извади 
от цилиндъра. този дрон 
обаче подходящо цъфна 

в деня на протеста на 
зърнопроизводителите. 
и сигурно сглобкаджии-
те са съзрели възможност 
именно той да разфоку-
сира медийното внима-
ние от тракторите. и мо-
жеше да се получи, ако 
изпълнението не беше 
текезесарско. вариш го, 
печеш го, а то по потник 
и с цигара дронове вади 
от морето и ги обезвреж-
да... Докато началниците 
на потниците редят, че 
русия извършва маневри 
в Черно море и прави не-
щата трудни...

Шегите и кухите лей-
ки - настрани.

Явно министърът на 
войната тодор тагарев за 
пореден път показва, че 

не само не му пука как-
ви ги говори, хал хабер 
си няма от национална 
сигурност, но е и твърде 
далеч от българските ин-
тереси. и докато се чуди 
как да изкара компютри-
те - компоти, държавата 
е като разграден двор, в 
който той се перчи като 
гащат петел.

историята с дрона 
край тюленово повдига 
сериозни въпроси. не 
се ли предоверяваме на 
“съюзниците” да ни па-
зят? в състояние ли е 
държавата да гарантира 
сама националната си-
гурност и сигурността на 
своите граждани? Дока-
то тагарев и сие плани-
рат град на нАто край 

Ямбол и се гласят да 
налеят милиони в него, 
кой наблюдава водите на 
Черно море? само лоша-
та комуникация между 
институциите ли е про-
блемът? А съюзниците, 
дето уж са зад гърба ни, 
предупредиха ли какви 
“гости” идват към нас? 
или на тях не им пука, 
да му мислят фронтови-
те държави.

война е. инциденти 
като този не са изклю-
чени и в бъдеще. А със 
сглобка като настояща-
та и с министър, който с 
лека ръка казва, че няма 
нужда да се реагира, не 
ни очаква нищо добро. 
Докога ще сме народ от 
потници?!
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Илия Гатев

 
помпозните намерения, съ-

четани с липсата на управленски 
възможности, гарнирани с поли-
тическо притворство в общин-
ския съвет, създадоха от видимо 
хубавия ни град, една безсмис-
лена строителна площадка, без 
начало и без край, а ние гражда-
ните губим часове в задръства-
ния, лъскавите возила се прес-
качат; децата ни отново търсят 
връзки за детска градина, място 
за игра и спорт, търсят своето 
нормално детство; отново ня-
маме качествена питейна вода; 
дишаме смог и пепеляк; свобод-
ните пространства в града нама-
ляват; боклукът продължава да 
е извън контейнерите; зелените 
площи и паркове са уморени от 
модерните разбирания на адми-
нистраторите; нуждаещите се от 
общински жилища са на някое 
място в списъка; а по спирките 
драмата е десетилетна и още и 
още… перспективата, която ни 
дават общинарите е дълг до без-
край, инвестиции до безкрай без 
нужната устойчивост, усещане 
за мъглявина, която пълни лич-
ните джобчета, а нашата сигур-
ност фалирала община, а всички 
ние ще платим лично!

това е бюджет, който вече би 
трябвало да е изпълнен, защото 
до края на годината остават 4 ме-
сеца. Нямаме никакви очаквания 
от този бюджет, защото в него 
няма нищо ново и различно, кое-
то да даде нови хоризонти и нова 
визия за управление. предлага се 

финансов план за 
наливане на пари 
в нереформирани 

общински структури 

узаконяване на  скъпоструващи, 
забавени ремонти и проекти, 
както и откровени далавери с 
общинска собственост. 

този бюджет продължава 

заложеното във временния бю-
джет от пролетта тази година. 
единствената разлика е, че се 
добавят нови 25 милиона, за да 
достигне рекордните 655 мили-
она разчет за идната сесия. 

Несъмнено има стартирани 
важни за града проекти, но никой 
не знае кога ще бъдат завършени, 

никой не знае кои от анонсира-
ните гръмко проекти как ще се 
финансират. има програма на 
кмета на общината за периода 
2020-2023 година, която би тряб-
вало да се отчете накрая на годи-
ната, но е ясно, че стартиралите 
ангажименти от нея са по-малко 
от 1/3. Друг е въпросът, че нито 
един от тях няма да бъде завър-
шен към края 2023 г. в цялост. 

Да не говорим, че този бю-
джет не кореспондира с приетия 
през 2022 година план за ин-
тегрирано развитие на община 
пловдив и дейностите, заложе-
ни в него. извън бюджета оста-
ват скандалните имоти за анон-

сираното обратно изкупуване, 
отчуждаването на имоти и реди-
ца обявени проекти - развитието 
на новото общинско  "екобус" 
за електрически градски транс-
порт, ремонтът на плувния ба-
сейн "младост", връзката на бул. 
"северен" с карловско шосе, за 
която са заделени много малко 
средства и други.

655 млн. разходи - рекорд
Най-голямото перо - запла-

ти, осигуровки, възнаграждения, 
хонорари - общо 313 млн. лв. 
срещу 252 млн. за 2022 г. 

За издръжка на всички об-
щински структури и админи-
страцията са заложени 156 млн. 
лв., издръжката се е повишила 
спрямо 2022 г. с 27 млн. лева.

в сравнение с 2022 година 
има повишение на основните 
разходи на общината, като деле-
гираните дейности от държавата 
са повишени 330 млн. тази годи-
на, срещу 261 млн. през 2022 г., 
в едно с остатъка от предходния 
период, което е реализирано ос-
новно за сметка на повишени 
заплати и осигуровки. увелича-
ва се и бюджетът за местни дей-
ности от 264 млн. за 2022 г. на 
303 млн. лева.

Най-големите 
пробойни 

в този "кух" бюджет са пряко 
зависещи от управлението на 
община пловдив, нейната ад-
министрация и мерките, които 
се предприемат за решаване на 
проблемите. На първо място ще 
посочим неизпълнението на за-
ложените в бюджета параметри 
и по отношение на приходите и 
по отношение на разходите.

планираните собствени при-
ходи са в размер на 241 млн. 
лева.

Заложените разчетни вели-
чини за имуществените данъци, 

видно от отчета за 2022 година 
се изпълняват на 77 %, от упра-
вление на общинската собстве-
ност 65%, а глобите и санкциите 
около 50%. това означава, че 
реалните приходи на общината 
до края на годината ще бъдат 
значително по-малко от разчет-
ните, защото и през 2023 година 
няма промяна в организацията 
на тези процеси. същото важи и 
за вземанията на община плов-
див, които са близо 20 млн., 
част от тях от несъбрани наеми 
и неефективно управление на 
имуществото. така се наруша-
ва един основен принцип при 
бюджетирането, който в случая 
може да доведе до сериозни де-
фицити на средства по различ-
ните сметки от бюджета.

разходната част се изпъл-
нява на 80%, което се отразява 
на управляваните от общината 
дейности и реализацията на про-
ектите и инвестициите.

На второ място е това, за кое-
то гражданите са най-чувствител-
ни - благоустройството на града 
и реализацията на капиталовата 
програма или инвестициите в ин-
фраструктурата и дълготрайните 
активи на града - 243 млн. срещу 
анонсирани 252 млн. в началото 
на годината, като от тях 134 млн. 
са собствени средства на община 
пловдив, а за останалите се раз-
чита на държавата, европейски 
средства и заеми, които само тази 
година ще надхвърлят 50 млн. 

Някои по-важни текущи 
проекти:

водния цикъл: вик колек-
тор, бул. "Дунав" - 20 млн., пре-
чиствателна станция - 18 млн.

Дондукова градина - 17 млн., 
която е в начален етап.

Двата стадиона: "Христо Бо-
тев" - 27 млн. и "Локомотив" - 25 
млн. - вече са дадени.

"Голямоконарско шосе" - 

9,1 млн.
ул. "Царевец" - 4,7 млн.
ул. "Даме Груев" - 5 млн.
почти сигурно е, че проек-

тите от водния цикъл в район 
"северен" и ремонтите на ули-
ци, които са с хоризонт до края 
2023 година 

няма да бъдат 
завършени в срок

има сериозен проблем  
при инфраструктурните проек-
ти и усвояването на средства по 
програма "региони в растеж", а 
собствените средства не дости-
гат. очакват ни още доста мъки 
с движението и незавършените 
ремонти. 

На трето място е нивото на 
дълг от над 70 млн. към момен-
та и финансовото състояние на 
община пловдив, която почти 
сигурно ще трябва да се откаже 
от реализацията на нови големи 
проекти в следващите години. 
Не сме сигурни, че поетите ан-
гажименти към изпълнители от-
говарят напълно на бюджетните 
прогнози и нищо чудно новият 
кмет на община пловдив да 
се събуди с огромен дълг, пла-
щанията по който ще надвиши 
значително заложените 15% от 
собствените приходи. Напълно 
вероятно е следващия бюджет да 
няма остатък за местни дейности, 
предвид заложените разходи и 
подводните камъни, които се 
крият в изпълнението на инфра-
структурните проекти - орязване-
то на средства от ес, както беше 
направено с пречиствателната 
станция с 9 млн. лева и неразпла-
тени допълнителни разходи, как-
то беше със стадион "Ботев".

истинската работа предстои 
по следващия бюджет за 2024 
година, който новата власт ще 
трябва да спука и да проведе ре-
форми.

основни проблеми, видни 
от анализа на бюджета на град 
пловдив 

 1. раздута и неефективна ад-
министрация с огромни разходи 
за заплати и осигуровки;

2. Необходимо е в бюджета 
за следващата година да бъдат 
заложени реални величини на 
приходите и разходите;

3. скъпи, бавни и некачест-
вени ремонти и инвестиционни 
проекти, които са недофинан-
сирани поради проблеми в из-
пълнението, преразглеждане на 
капиталовата програма на об-
щината;

4. Нужда от анализ и рефор-
ми по отношение на данъчната 
политика за данъчни и неда-
нъчни приходи, мерки за уве-
личаване на събираемостта и 
справедливо разпределение на 
данъчното бреме;

5. Нужда от реален анализ и 
реформи по отношение на уп-
равлението на общинската соб-
ственост. 

Бюджетът на община 
Пловдив е кух
Философията може да бъде обобщена така - никой не знае кога 
ще бъдат завършени важни проекти, нито как ще се финансират

Пловдив често е описван като един от най-красивите градове в България, 
но нерешените с години проблеми затормозяват всички, които живеят в него

въпреки пиарските снимки на местната власт в Града 
под тепетата, бюджетът за следващата година всъщност 
не решава нито една от големи болки на хората
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Американската армия отмени модернизацията на 
танка “ейбрамс”, позовавайки се на теглото и уязви-
мостта му от вражеските оръжия. според стивън Брайън 
- бивш заместник-министър на отбраната, “ейбрамс” не 
може да оцелее на днешното бойно поле.

тежките европейски танкове се борят с калта и недос-
тига на гориво в Украйна. Германският “Леопард”, който 
се смяташе за по-добър от “ейбрамс”, не се представи 
добре. руснаците унищожиха 15 “Леопард”-а както с ар-
тилерия, така и с изстрелвани от хеликоптери ракети и 
дронове. провалът на “Леопард” поражда опасенията, че 
“ейбрамс” също ще е уязвим за руските атаки. нито “ей-
брамс”, нито “Леопард” са оборудвани с активна защита 
или реактивна броня. Украинската армия добави реак-
тивна броня към тези танкове, но това е временна мярка, 
която не осигурява пълна защита от вражески огън. вой-
ната в Украйна показа, че традиционните концепции за 
танкова война вече не са валидни.

  �
Разговора води  
Андрю НАПОЛИТАНО

n Бихте ли изложи-
ли основните моменти 
от тази история, започ-
вайки от 1990 г., когато 

Германия, САЩ и Русия 
се споразумяха, че НАТО 
няма да се придвижи по-
вече нито сантиметър 
на изток. Разкажете ни 
за Минските споразуме-
ния, както и за държав-
ния преврат през 2014 г., 
подготвен и режисиран 
от Държавния департа-
мент на САЩ... 

- вие изброихте всички 
основни моменти, довели 
до настоящия конфликт. Аз 
бих се върнал още към края 
на 80-те и началото на 90-
те години, защото по това 
време президентът Горба-
чов ме помоли да помогна 

на икономическия му екип, 
а след това също и прези-
дентът елцин. президентът 
кучма - първият президент 
на Украйна, също ме по-
моли да съм в помощ на 
неговия екип. наблюдавах 
какво се случва от много 
близко разстояние. всичко 
бе доста очевидно: Горба-
чов бе пацифист. той заяви, 
че ссср ще сложи край на 
организацията на варшав-
ския договор. съединените 
щати и Германия - Джеймс 
Бейкър (държавен секретар 
на сАЩ) и министърът на 
външните работи Ханс-
Дитрих Геншер, открито 

заявяваха: “ние няма да раз-
ширим и с един сантиметър 
нАто на изток.” разбира 
се, това беше лъжа. това 
бе лъжа, защото веднага 
след като ссср прекрати 
съществуването си и русия 
стана негова страна наслед-
ник, сАЩ, вече при адми-
нистрацията на Буш-стар-
ши, незабавно започнаха да 
планират: “Добре, как мо-
жем да разширим нАто? 
ние победихме, те загубиха 
и ние ще се разширяваме. 
обещанията, ангажименти-
те нямат значение”...

На стр. 9

Украйна хвърля 
в боя резерва
рУсия Унищожи „Чалънджър 2”

Британското министер-
ство на отбраната твърди, че 
основните британски тежки 
танкове “Чалънджър 2” нико-
га не са били поразени от вра-
жески огън. 

но щом тези бойни маши-
ни се появиха в Запорожие, 
една от тях се превърна в куп-
чина горящ скрап. Другите 

бързо се оттеглиха от бойното 
поле. и една красива легенда, 
предназначена да живее дъл-
го, си отиде. 

създателите на този танк 
тръбяха, че след модерниза-
цията си той е станал безсмър-
тен. руските войници ги опро-
вергаха.

тази “утилизация” ще вле-
зе в книгата на рекордите на 
Гинес и русия е първата стра-
на в европа, унищожила прех-

валения британски танк.
струва си да си спомним 

Зеленски, който не толкова от-
давна обяви “победа” с нови-
ната, че Лондон е дал на киев 
цели 14 танка. А бившият во-
енен министър олексий рез-
ников сътвори рекламно шоу, 
като се качи на една от бойни-
те машини и целуна прашната 
й броня.

На стр. 9

EКСКЛУЗИВНО

Проф. Джефри СакС:

сащ не позволиха на киев 
да сключи мир с Москва 
през март 2022-ра

Английски военни предупреждаваха, 
че на меките и влажни руски 
черноземи тромавият като дебел 
носорог танк е изложен на голям риск

Стивън 
Брайън:

„ейбрамс” не са 
годни за битка

  �
Полк. Виктор БАРАНЕЦ

  

Зеленски беше готов да сключи мирен договор с путин 
още през март 2022 г., заяви в интервю за Ютюб-канала 
Judging Freedom световно известният американски иконо-
мист Джефри сакс - професор в Харвардския и колум-
бийския университет. прогресът на преговорите в Анкара 
бе налице и страните се приближаваха към подписването 
на споразумение. но сАЩ спряха мирния процес, защото 
се страхуваха, че ще изглеждат слаби в очите на китай...
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Десетки хиляди протестираха в Ню Йорк преди началото на 78-ата сесия на Общото събрание на ООН. 
Те носеха плакати с недписи “Байдън, сложи край на изкопаемите горива”, “Изкопаемите горива ни убиват”, 
“Не, аз не гласувах за пожарите и наводнения”, “Спрете използването на изкопаеми горива”. 
Очаква се протестите да продължат цяла седмица в различин точки на света

Учени и медицински служители в 
Хондурас закачат на дървета буркани 
с яйца на комари. Новородените ще 
носят бактерията Уолбачия, която 
трябва да прекъсне пренасянето на 
денге

Тайван засече 103 китайски бойни самолета
министерството на от-

браната на тайван е засякло 
103 китайски бойни самоле-

та около острова в рамките 
на 24 часа, което според во-

енните е необичайно голям 

брой. 
“103 самолета на наро-

доосвободителната армия и 
9 кораба на военноморския 
флот на народоосвободи-

телната армия бяха засече-

ни около тайван”, се казва 
в народно изявление на ве-

домството.
тайванското министер-

ство на отбраната призова 
китай да спре “деструктив-

ните и едностранни дейст-

вия”, като предупреди, че 
подобни заплахи могат да 
доведат до рязко изостряне 
на напрежението в тайван-

ския проток.

Протест в Белгия срещу
джендър образованието

около 1500 души протестираха в центъра на Брюксел с искане за 
премахване на спорна училищна програма за сексуално образование. 
Демонстрантите се опасяват, че в учебните заведения ще бъдат насър-

чавани хиперсексуалността и промяната на сексуалната ориентация.
“Долу ръцете от нашите деца!” скандираха в центъра на белгийска-

та столица. поискана бе и оставката на министърката на образованието 
на валонско-Брюкселската федерация (френскоговорящата общност 
на Белгия) каролин Дезир, която протестиращите смятат за отговорна 
за нововъведението.

от тази година двучасовият годишен курс става задължителен за 
ученици на възраст 11-12 и 15-16 години.

според протестиращи няма смисъл да се организират такива уроци 
за деца, които не са навършили 12 години. Родители бяха изненадани, 
че децата са помолени да мислят за въпроси като полова самоиденти-

фикация по време на уроци.

ЕС предлага план срещу
мигрантската вълна

Засилена подкрепа за Италия от ес за намаляване на мигрант-

ския поток е водещ момент в плана от десет точки, който предсе-

дателката на еврокомисията Улсула фон дер Лайен е представила 
по време на посещението на италианския остров Лампедуза.

Част от плана включва трансфер на мигранти от Лампедуза до 
други страни членки със специално внимание върху непълнолет-

ните и жените, както и засилено връщане на мигранти в страните 
по произход като Гвинея, кот Д’Ивоар, сенегал и Буркина Фасо.

планът включва още мерки срещу потеглянето на мигранти-

те към ес чрез сътрудничество с тунис, засилено наблюдение на 
границите и разширяване на мисиите в средиземно море, мерки 
срещу трафикантите, конфискуване на плавателни съдове, по-
стриктно пресяване на кандидатите за убежище. предвиждат се 
комуникационни кампании, които да обезкуражат мигрантите, и 
засилено сътрудничество с международните мигрантски служби.

Успяхме да изместим 
спора с България
Северна Македония започна процес за 
премахване на визите със Съединените щати

Република северна ма-

кедония успя да измести спо-

ра с България, по пътя й към 
европейския съюз, от исто-

рическата плоскост към об-

ластта на човешките права и 
малцинствата, заяви македон-

ският външен министър Буяр 
осман в интервю за изданието 
“Фронтлайн”.

“Имаше опит целият фо-

кус да бъде поставен върху 
историческия въпрос и този за 
идентичността, но ние успях-

ме не само да направим тако-

ва изместване, но и да убедим 
европейския съюз да погледне 
на целия дискурс с България 
през призмата на малцинства-

та и човешките права. Защото 
сме най-добри в тази област 
и искаме да играем на терен, 
където сме силни, а не там, къ-

дето няма обективна оценка”, 
посочи той. 

според османи консти-

туционните промени, които 
предвиждат включването на 
българите в основния закон 
на страната, са били начинът 

да се излезе от историческите 
спорове.

от македонското мвнР 
информираха, че скопие е 
започнал процес за присъе-

диняване към програмата за 
премахване на визовия режим 
на сАЩ.

с решение на правител-

ството е сформирана между-

ведомствена работна група, 
ръководена от външното 
министерство. в нея има и 
представители на други ин-

ституции, които работят за из-

пълнение на условията за ус-

тановяване на безвизов режим 
със сАЩ. в момента делът на 
отказаните визи е максимум 3 
на сто.

премиерът Димитър ко-

вачевски заминава на работно 
посещение в ню Йорк. във 
фокуса на срещите му ще бъ-

дат икономическото развитие 
на Рсм, атлантическото парт-

ньорство, европейските перс-

пективи и стратегическото 
сътрудничество между двете 
страни.

СниМки бта

Буяр Османи:

Екоактивисти „боядисаха” 
Бранденбургската врата

Екоактивисти напръскаха с оран-
жева и жълта боя Бранденбургската 
врата в Берлин. Действията им са 
знак на протест срещу промените в 
климата. Недоволните са задържа-
ни. “Няма да спрем нашия протест, 
докато не бъде направено необхо-
димото. Трябва да се откажем от 
петрола, природния газ и въглищата 
най-късно до 2030 г.”, заявиха те.

В ход е подготовка 
и за грузински Майдан

Службата за държавна сигур-
ност на Грузия съобщи, че група заго-
ворници планират да организират ок-
томври-декември грузински Майдан 
- бунтове за насилствена смяна на 
властта в страната. Организатори 
са лица от обкръжението на експре-
зидента Саакашвили.

17 жертви 
на свлачище в Конго

Проливни дъждове в северозапад-
ната част на Демократична републи-
ка Конго предизвикаха свлачище, при 
което загинаха най-малко 17 души, 
съобщиха властите. Навярно броят 
на жертвите ще нарасне, тъй като 
спасителите все още претърсват 
отломките от разрушените домове.

В САЩ издирват 
изчезнал Ф-35

Американските въоръжени сили 
отправиха призив към гражданите 
да им помогнат да открият остан-
ките на изчезнал самолет стелт. Пи-
лотът катапултирал в щата Южна 
Каролина. Той е оцелял, но не се знае 
къде е летателният апарат. Военно-
въздушната база в Чарлстън поиска 
помощ от жителите на щата.

Глобиха австралиец 
заради змия на сърф

Мъж от Голд Коуст, Австралия, 
бе глобен от местните власти с 2322 
австралийски долара (1495 американ-
ски), след като снимал домашния си 
любимец - питона Шива, върху сърф. 
Според експерти изнасянето навън на 
домашни любимци от подобен вид им 
причинява “ненужен стрес” и може 
да ги накара да се държат по непред-
сказуем начин.

20 загинали при 
катастрофа в ЮАР

Най-малко 20 служители на мин-
ния гигант “Де Бирс” са загинали 
в Република Южна Африка при ка-
тастрофа с автобус. Инцидентът 
станал напът за диамантената мина 
“Венеция” - една от най-големите в 
страната. Изясняват се причините 
за катастрофата.
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От стр. 7

в интерес на истината трябва 
да признаем, че модернизира-
ният “Чалънджър 2” е сериозна 
машина и с право влиза в десет-
те най-добри танка в света. има 
силно нарезно оръдие, прецизен 
мерник и много ефективна систе-
ма за управление на огъня. но въ-
преки доста мощния си двигател, 
този танк, поради голямото си 
тегло (62,5 т) е тромав като дебел 
носорог. ето защо английските 
военни експерти предупреждава-
ха, че на меките и влажни южни 
руски черноземи “Чалънджър 2” 
е изложен на голям риск. Затова 
британските съветници поиска-
ха от украинските командири да 
въвеждат танка в битка само по 
сухи и твърди пътища. и да не 
излиза на предна линия, за да не 
получи снаряд или ракета челно 
или отстрани.

имаше и едно екзотично из-
искване - във всеки британски 
танк, прехвърлен в Украйна, 
трябваше да има заложени екс-

плозиви - ако машината бъде 
ударена, оцелелите членове на 
екипажа непременно трябва да 
я взривят. За да не достигнат 
тайните й до руснаците. излиза, 
че украинските танкисти влизат 
в бой, прегърнали смъртоносен 
товар тротил. 

изискванията бяха много. 
например “Чалънджър” да не се 
използва в тези зони на конфли-
кта, където е възможно настъп-
ление на руската армия. на укра-
инските танкисти бе наредено да 
направят всичко възможно, за да 
евакуират машините от бойното 
поле, дори под вражески огън. А 
най-добре да влизат в бой напра-
во с камион за теглене.  в случая 
обаче има интересна подробност 
- украинският екипаж на ками-
она, който теглел авариралия 
британски “Чалънджър 2”, не 
изчака и избяга от бойното поле, 
забравяйки да го взриви. след 
като танковете “Чалънджър 2”, 
които Лондон и киев пазят като 
яйца на Фаберже, вече са хвър-
лени в разход, това означава, че 

Украйна наистина праща в бой 
основните си резерви. Досега не 
са й помогнали много. остава да 

чакаме американските танкове 
“ейбрамс”, които сАЩ обещаха 
да доставят на киев през есен-

та. но германските “Леопард”-и 
вече горяха и ще горят в зоната на 
специалната военна операция...

От стр. 7

нашите високопоставени диплома-
ти, включително посланикът на сАЩ 
в русия Джак матлок и, разбира се, 
Джордж кенан - голям учен историк на 
нашето време и архитект на доктрината 
за възпирането, веднага казаха: “това е 
ужасно намерение! не бива веднага да 
се нарушава мира с русия!” министъ-
рът на отбраната Бил пери, работил в 
администрацията на клинтън, също 
каза: “не правете това!” той дори об-
мисляше да подаде оставка...

през 1997 г. от Збигнев Бжежински 
научихме, че планът за действие вече е 
бил разработен, включително с после-
дователност и срокове - план как ще се 
придвижваме до самата Украйна и по-
далече, към Грузия.

n Вие твърдите, че те умишлено 
са измамили Михаил Горбачов.

- не съвсем. не съм сигурен, че всич-
ко е било именно така. в администра-
цията на Буш-старши се наблюдаваше 
очевиден разкол между Бейкър, който 
всъщност бе много прагматичен, много 
рационален човек в много отношения, 
и привържениците на твърдия курс - та-
кива като ръмсфелд, Улфовиц, Чейни, 
които положиха началото на епохата 
на неоконсерваторите. Затова не съм 
сигурен, че умишлено са излъгали през 
1990 г. но победата им завъртя главите: 
“Господи, ние побеждаваме! ние ще по-

лучим всичко!”
n Как Украйна стана част от 

тази история?
- мисля, че Украйна се оказа замесе-

на в тази история благодарение на една 
стара хипотеза, която се корени още в 
кримската война от средата на XIX век. 
смята се, че ако обкръжите русия в Чер-
но море, тя ще загуби силата си. това е 
съвсем очевидно, твърдеше Бжежински 
в своята книга “великата шахматна дъс-
ка” от 1997 г. той казваше, че Украйна е 
географската ос на евразия.

погледнете картата, за да разберете 
в какво се състоеше планът? Замисъ-
лът гласеше, че американските военни 
трябва да бъдат разположени в Украйна, 
румъния, България, турция и Грузия. 
вижте на картата - точно там се нами-
ра севастопол, който служи като база 
на руския Черноморски флот от 1783 
г., и те искаха да го  обкръжат от всич-
ки страни. разбира се, руснаците знаеха 
това и от самото начало на 90-те години 
казваха: “не правете това.”

след това, тъй като ставаше все 
по-ясно, че за постигането на тази цел 
нАто се нуждаеше не само от полша, 
Унгария и Чехия, руснаците, макар и 
трудно, но преглътнаха присъединява-
нето им, защото все пак това бяха цен-
тралноевропейски държави. но русна-
ците видяха, че нАто се приближава 
към собствените им граници.

през 2007 г. Алиансът присъедини 
трите прибалтийски държави - Латвия, 
Литва и естония. след това в пакта вля-
зоха две черноморски страни - румъния 
и България, а по-късно - словения и 
словакия. през 2007 г. руснаците на-
търтено заявиха: “Господа, не правете 
нищо повече!”

именно в този момент, на мюн-
хенската конференция по сигурността, 
президентът путин много ясно изложи 
позицията на русия. той каза: “вижте, 
през 1991 г. вие обещахте да не разши-
рявате нАто на изток нито сантиме-
тър. това, което правите сега, заплашва 
с нов конфликт. спрете се”...

Аз смятам, че определящата харак-
теристика на американската външна по-
литика е високомерието. Американците 
не умеят да слушат, не могат да виждат 
“червените линии” на другите страни, те 
изобщо не смятат, че другите страни мо-
гат да имат “червени линии”.

n Преди да говорим за движещи-
те сили, които стоят зад тази над-
менност в американската външна 
политика, преди да ни разкажете за 
щетите, които нанесоха неоконсер-
ваторите, разкажете ни за събития-
та от 2004 и 2014 г. в Украйна...

- през 2004 г. се случи така нарече-
ната оранжева революция. всичко запо-
чна заради резултатите от изборите. съ-
единените щати изиграха важна роля в 
оспорването на тези резултати. Украин-
ските институции на т.нар. гражданско 
общество, които получаваха финансира-
не от Америка, също дадоха своя принос. 
резултатите от изборите бяха отменени 
и в крайна сметка спечели проамерикан-
ският президент виктор Юшченко. той 
открито призоваваше за разширяване, 
но се задържа на поста само един ман-
дат. когато се опита да бъде преизбран, 
той отново се състезаваше с Янукович, 
който спечели убедителна победа.

Янукович дойде на власт през 2010 
г. през 2010, 2011 и 2012 г. той казваше: 
“Чуйте, на срещата на върха в Букурещ 
през 2008 г. нАто заяви, че ще приеме 
Украйна в своите редици. но, моля, няма 
нужда да правите това. ние се намираме 
по средата. Благодаря, но ще си останем 
неутрална страна”... 

това бе много благоразумно. 
всъщност това е най-важното - благо-
разумие и предпазливост. Ако сте бли-
зо до руските граници, бъдете внима-
телни. Ако се намирате между западна 
ядрена суперсила и русия, бъдете вни-
мателни. и Янукович се стараеше да 
бъде предпазлив.

една от ключовите стъпки, които 
предприе Янукович, бе това, че каза 
на руснаците: “можете да използвате 
военноморската база в севастопол въз 

основа на дългосрочен договор за арен-
да. Да, тази база е била ваша от 1783 г. 
и ние няма да ви пречим.” това бе из-
ключително разумен ход. той заяви, че 
Украйна ще бъде неутрална страна и в 
този момент го подкрепяше огромното 
мнозинство от гражданите.

n Какво се случи с Янукович? И 
какви стъпки предприе Държавният 
департамент на САЩ по този повод 
през 2014 г.?

- в края на 2013 г. ситуацията силно 
се усложни, защото европейците активно 
настояваха за одобряване на пътна карта 
за присъединяване на Украйна към ев-
ропейския съюз, членството в който, за 
съжаление, стана неразривно свързано с 
членството в нАто. междувременно 
Украйна преживяваше финансова криза, 
международният валутен фонд, както 
обикновено, извиваше ръце, стараейки 
се да наложи максимално строги усло-
вия. А президентът путин казваше: “не 
можете да подпишете споразумение 
за свободна търговия с европа, без да 
включите и нас в него. нали ние с вас 
вече имаме споразумение за свободна 
търговия. ние също трябва да участва-
ме в обсъжданията.” тогава Янукович 
отговори: “Добре, ще отложим момен-
та на подписване на споразумението с 
европейския съюз.”

след това започнаха протести-
те и съединените щати видяха в тях 
удобна възможност: “ние можем да 
разпалим този пламък на протестите. 
там ще отиде Джон маккейн. Линдзи 
Греъм - също, а виктория нюланд ще 
лети неспирно до киев”...

в началото на 2014 г. стана съвърше-
но очевидно, че съединените щати про-
веждат в Украйна типичната си секретна 
операция за смяна на режима.

казах “типична”, защото, както по-
казват резултатите от научните изслед-
вания, само по време на студената война 
сАЩ са извършили 64 тайни операции 
за смяна на режими. това е просто неве-
роятно! сериозните учени изразходваха 
много време да документират всички 
епизоди, когато сАЩ успяваха или се 
опитваха да свалят правителствата на 
други страни.

Продължение в следващия  
брой на ГЛОБУС

САЩ не позволиха на Киев...
Проф. Джефри СакС:

Украйна хвърля в боя резерва
Русия унищожи „Чалънджър 2”
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министерството на отбра-
ната на сАЩ възложи произ-
водството на осем български 
изтребителя Ф-16 Block 70/72 
на “Локхийд мартин”, като 
части от тези военни самолети 
ще бъдат построени в полша. 
варшава ще се заеме с произ-
водството на задните части на 
фюзелажите на българските 

изтребители Ф-16.
Изпълнението на тази по-

ръчка ще се осъществява по 
програмата на сАЩ за чуж-
дестранните военни продаж-
би. строежът ще се извърши в 
две съоръжения на “Локхийд 
мартин” в сАЩ - Форт Уърт, 
тексас, и Грийнвил, Южна 
каролина, като всички работи 

по проекта трябва да завършат 
през септември 2027 г.

сегмент от производство-
то на Ф-16 Block 70 - по-спе-
циално задният фюзелаж, ще 
бъде извършен в полския град 
миелец. тази критична опе-

рация е възложена на Polskie 
Zaklady Lotnicze Sp. - компа-
ния под егидата на “Локхийд 
мартин”. полша е натоварена 
с производството на компо-
ненти за изтребители Ф-16, 
съобщи пред полската аген-

ция PAP директорът на заво-
да Януш Закрецки. той обяви 
амбициозната цел на компани-
ята - да произведе 70 до 80% 
от физическата структура или 
фюзелажа на Ф-16 Block 70/72 
до края на 2024 г.

 
като водач на крайнодясната партия “Италиански 

братя” мнозина чакаха Джорджа мелони да бъде огнено 
сходство на унгарския премиер виктор орбан. но вмес-
то това тя се стреми към друга цел - да стане първият 
водач на популистката десница, който ще сътвори истин-
ски паневропейски съюз. И в случай че успее, това може 
да промени завинаги политическата игра в Брюксел.

във вътрешнополитически план мелони смекчи 
антиевропейския си език. А външната й политика е 
твърдо проукраинска. мелони посети киев и се раз-
граничи от проруските изказвания на предишния си 
партньор силвио Берлускони.

Италианският министър-председател има отлични 
връзки с европейските лидери, дори успя да се разбере с 
президента Джо Байдън, което е необичайно за десните 
европейски водачи. Изненадващо демонстрира антики-
тайски нагласи, като обяви, че Италия се оттегля от само-
дейността на пекин с проекта “един пояс, един път”...

тази нейна маневра се отплаща - рейтингът й до-
ближава 57%. в европа я приемат доста по-различно, 
за разлика от мразовитото посрещане на други попу-
листки десни водачи - унгареца орбан, полския пре-
миер моравецки, марин Льо пен, бившия словенски 
министър-председател Янез Янша.

мелони вижда европейския съюз не като опас-
ност, а като обединител на Запада, нейната цел е про-
мяна, а не опустошение. в резултат на това умерена-
та европейска народна партия, дори и центристите, 
могат да се коалират след изборите през 2024 г. ней-
ният външен министър вече загатна за такава въз-
можност. самата мелони заяви същото при срещата 
си с чешкия министър-председател петер Фиала...

Със съкращения

вероятно китайският 
президент си Дзинпин 
е започнал чистка сред 
военния елит на страна-

та, написа британският 
“Дейли мейл”.

министърът на от-
браната на азиатския 
гигант Ли Шанфу не се 
е появявал в публично-
то пространство дълго 
време. последното спо-

менаване на името му е 
от 6 септември. тогава 
пресцентърът на сило-
вото ведомство съобщи, 
че неговият ръководител 
няма да може да вземе 
участие в насрочено за 
7 и 8 септември посеще-

ние във виетнам поради 
здравословни причини.

по подобен начин 
преди известно време 
изчезнаха командващи-
ят ракетните сили гене-
рал Ли Юйчао и негови-
ят заместник - генерал 
Лю Гуанбин. медиите 
в пекин не споменава-
ха имената на двамата в 
продължение на няколко 
месеца. едва в края на 
юли се появи официал-
но съобщение, че гене-
ралите са освободени от 
длъжност.

пожелал аноним-
ност източник на “Дейли 
мейл” сочи, че министъ-
рът и уволнените генера-
ли ще бъдат обвинени в 
шпионска дейност и/или 
корупция.

през август 2023 г. се появиха 
непотвърдени съобщения, че ки-
тайска ядрена подводница е претър-
пяла тежък инцидент при транзит-
но преминаване през тайванския 
проток. китайското министерство 
на отбраната запази мълчание, но 
световните медии отбелязаха нео-
бичайното отсъствие на министъра 
на отбраната Ли Шанфу, който не 
се е появявал публично повече от 
две седмици.

необяснимото изчезване на ми-
нистъра на отбраната показва, че 
назряват сътресения във висшите 
редици на управляващата кому-
нистическа партия в китай. не е 
известно има ли връзка между ин-
цидента с подводницата и разслед-
ването срещу министъра на отбра-
ната, както твърди Ройтерс.

съобщенията за злополука с 
ядрена подводница тип 093 клас 
“Шанг”, една от най-мощните под-
водни лодки във флота на китай, 
започнаха на 21 август. някои ме-

дии предполагат, че целият екипаж 
от 100 души на борда е загинал.  

китай разполага с шест атом-
ни подводници от клас “Шанг”. 
съобщенията за катастрофата на 

подводницата се появиха дни след 
като пекин започна мащабни воен-
ни учения около тайван на фона на 
напрежението между китай, тай-
ван и сАЩ.

Полша участва 
в производството 
на Ф-16 
за България

Евронационализмът 
на Джорджа Мелони

Чистка във военния елит на Китай

Подводницa тип 093 от клас “Шанг“

Тежък инцидент с китайска 
атомна подводница
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Интервю на Таня Джоева, епицентър

n Г-н Симеонов, освен че пра-
вителството нямаше 100 дни то-
леранс, с какво друго ще запомним 
първите малко над три месеца на 
новата власт?

- тя не получи толеранс от свои-

те опоненти, но нямаше толеранс и от 
обществото. всяко ново правителство 
започва със запас на доверие, неза-

висимо дали това е леко или е мощно 
повишаване, ако начело е отчетлив ха-

ризматик. този път ръст нямаше, което 
означава, че правителството е прието 
без ентусиазъм. в същото време оба-

че то е прието с известно облекчение, 
което се  вижда през преобладаващото 
нежелание за предсрочни избори или 
нови правителство. облекчение, че все 
пак нещо се състави. то прилича на вид 
служебно правителство. Драмата обаче 
е, че то претендира да се държи като 
неслужебно, да прави фундаментални 
промени. мнозина ще кажат, че анон-

сираните конституционни промени са 
необходими. не съм убеден обаче, че 
край сухото няма да гори и суровото. 
Ако тръгнат да пипат конституцията 
на тема “съдебна реформа”, биха мог-

ли да променят текстове, за които няма 
обществена поръчка. нещо повече - по-
мъдрите политици би трябвало да са 
наясно, че има теми, които могат да ста-

нат и по-лоши, ако пипаш по тях. три 
години едно правителство не успяхме 
да съставим, а смятаме, че можем да си 
преучредим държавността през рестарт 
на конституцията! не съм убеден в 
жизнените сили на българската поли-

тическа прослойка в този момент.
n Но ПП-ДБ обещаха промени в 

Конституцията и сега даването на 
заден ход вероятно ще подкопае още 
повече доверието към тях. Това е въз-
можно обяснение за упоритостта, с 
която се движат в тази посока. Или?

- това, в което голяма част от тях 
бяха упорити, беше демонизация на 
прокуратурата. тежка демонизация! До 
степен, че постигнаха обратния ефект. 
след тази демонизация на държавното 
обвинение и бонификация на съда те 
трябваше да оправдаят “сглобката”.

но ако демонизацията беше греш-

ка, сега се прави още по-голяма, защото 
се налива вода в мелницата на насрещ-

ните радикали, на русофилските сили, 
което е опасна поляризация.

n През 100-те дни много ясно се 
вижда втвърдяването на политика-
та ни по отношение на Русия. Идея-
та за смяна на националния празник, 
при това да се вкара в Конституция-
та, е най-яркият пример в тази посо-
ка. При липсата на запас от доверие 
защо тръгнаха точно натам?

- първо, защото това са техните 
убеждения. второ, защото, предпола-

гам, трябва да се изчистват от “маг-

нитски”. трето, защото правителство-

то има подкрепата на Запада. няма 
защо да се лъжем: намираме се във 
война. но случаят с 24 май е показа-

телен за тезата колко обратен ефект 
ще получат. находчива е идеята 24 
май да бъде национален празник, но 
самото пипане е проблем, защото ще 
произведе повече проблеми, отколко-

то досега сме имали. трети март е сан-

стефанският идеал и това е важно. И 
най-важното, което подсказва, че ини-

циаторите за смяната не са на висотата 
на темите, които претендират да пипат 
- 24 май носи още повече русофилия! 
нали не забравяме, че през възражда-

нето този празник е мислен като пан-

славистки, което в българската исто-

рия винаги означава русофилски. това 
е показателен пример колко недодяла-

ни действия предприемат политиците 
ни понякога. това ще предизвика об-

ратен ответ и той ще намери израз не в 
протести, а в урните.

n След шума, който се вдигна, и 
след допитванията до обществено-
то мнение, включително на вашата 
агенция “Галъп”, вероятно некоали-
цията ще се откаже от идеята за 
смяна на националния празник?

- може би, но има и други идеи. на-

пример, вписването в конституцията 
на нашето членство в нАто и ес. те 
се канят да обявят за противоконститу-

ционно да мислим отвъд ес и нАто 
ли?! разбира се, чудесно е, че България 
е член на ес и нАто. прекрасно е, че 
страната ни е в западния блок. 

но България има свои приоритети. 
Утре може да се окаже, че имаме инте-

рес, който не е интерес на Австрия или 
нидерландия, например. Да погледнем 
полша, която последните години беше 
едно от лошите деца на европейския 

съюз, но заради войната на путин в Ук-

райна всичко й се прощава. полша при-

знава, че дори европейската комисия да 
каже нещо, ние ще кажем обратното, ако 
е против нашия интерес. понякога преи-

граваме по пътя на добрите намерения.
n “Сглобката” скърца, но рабо-

ти. Докога?
- Докогато ГерБ и Дпс имат инте-

рес. сглобката поставя пп в неприятно 
менгеме. И ГерБ, и Дпс, и Демокра-

тична България имат интерес да из-
бутват пп напред и те да се изхабяват. 
този ефект вече се получава. пп са гръ-

моотводът в “сглобката”.
n Как си обяснявате тренда на-

долу за ПП-ДБ? И има ли разлика в 
отлива за двете формации, ако ги 
разграничим една от друга? Свикнах-
ме да мерим доверието към тях като 

към обща коалиция, но, изглежда, ПП 
са големият губещ. Защо?

- Да, пп са губещите. първо, те са 
най-видими. второ, ДБ са по-опитни 
и имат по-дълбоки корени. пп са до-

някъде облачна партия. Факт е, че ДБ 
все още е по-малката формация, но е 
по-прагматична и пригодна за полити-

ческия живот.
n ПП-ДБ разчитат да спечелят 

изборите в столицата. Какви са 
шансовете за победа на коалицията 
около ПП-ДБ в София? Защо се бави 
кандидатурата на ГЕРБ, ако прене-
брегнем обяснението за ретроград-
ния Меркурий?

- Шансовете за победа на пп-ДБ 
са добри. Би било тежка загуба, ако ги 
пропилеят. А кандидатурата на ГерБ 
се бави, защото според мен нямат ше-

метна кандидатура. председателят на 
сос – Георги Георгиев, е изключител-

но подготвен, млад, енергичен. ГерБ, 
разбира се, имат и други хитри опции, 
защото те винаги измислят нещо хитро. 
но е факт, че те не са домакини в со-

фия. в столицата сините са домакини. 
колкото и неудачна да е тяхната канди-

датура, мачът се играе на техния терен. 
възможно е ГерБ да имат и някаква 
разговори в рамките на „сглобката“, 
така че това, което смятат за потенци-

ална загуба да се опитат да го изтър-

гуват по някакъв начин. това бе било 
добра сделка за тях, защото ще изтър-

гуват нещо, което не е тяхно, а именно 
потенциалната победа в софия. разби-

ра се, ГерБ никога не бива да бъде от-

писван. винаги може да има изненада 
накрая. още повече, че има несполуки 
при представянето на кандидатурата на 
васил терзиев, които няма как да не се 
отразят върху неговите шансове.

n При балотаж, изглежда, че 
шансовете му за победа съвсем изтъ-
няват?

- Интересното при тези избори е, че 
до балотажи могат да стигнат партии 
от една и съща “сглобка”. това донякъ-

де е бонификация за кандидата, който 
излезе пръв на балотажа. Ако насреща 
му застане опонент, той може да събере 
антивот. А ако насреща му е един вид 
съотборник, той няма да може да стане.   
стигне ли се до балотаж при тези избо-

ри ми се струва логично крайният успех 
да е за претендента, който на първи тур 
е събрал повече гласове. по-интересни

 

ще са градове, където на балотажа ще 
излезе кандидат, който е извън “сглоб-

ката”. това ще е показателно за мащаба 
на антивота, който може да бъде съ-

бран. това е спецификата на тези избо-

ри. много хора казват, че резултатите 
от регионалния вот могат по някакъв 
начин да преформулират “сглобката”. 
Аз казвам обратното - “сглобката” 
може би в момента се опитва да форму-

лира резултата от тези избори.
n След вота, тоест, картата 

няма да е синя, както досега, при пъл-
ната доминация на ГЕРБ?

- е, те и ГерБ са сини и това не е 
само игра на думи. в момента имаме 
ранното сДс, където и либералите, и 
народното дясно, и основната партия 
на турската група са събрани в единия 
лагер. това много прилича на 90-те и 
оттогава насам не се е случвало – на 
едната страна да са трите елемента: 
средният градски българин, жълто-

паветните хора и турската група. И 
насреща, точно както през 90-те, има-

ме източно консервативни движения. 
на има една важна разлика, опасна за 
тези, които пренавиват пружината със 
символите с оплюването на пилона, със 
смяната на националния празник и т.н.

n Каква е разликата?
- разликата е, че отсреща нямаме 

виновни хора, както беше възприемана 
Бкп/Бсп навремето. Имаме амбициоз-
ни хора като президента радев и коста-

дин костадинов. те ще дадат битка.
спасението на България от пагубна-

та поляризация е, че страната прилича 
на известната схема 4:4:2. 40 на сто са 
източно-носталгични, 40 на сто са ня-

каква среда и 20 на сто са прозападните 
либерали прогресивисти. тази въздуш-

на възглавница от 40 на сто в средата 
няма да позволи голяма радикализация. 
радикализацията ще остане само по 
крилата, докато икономиката е добре. 
Ако започне рязко обедняване, ради-

кализацията ще се засили и ще обхване 
по-широки дялове.

n Правителството, за да опра-
вдае политическите компромиси 
при неговото създаване, се нуждае 
от външно-политически успех – на-
пример приемането ни в Шенген, но 
успехът не идва и не идва. Защо?

- Западните ни партньори също гре-

шат. някои от тях също не са особено 
талантливи. Лесните времена създават 
слаби лидери, а сега, когато дойдоха 
трудните времена, се виждат резулта-

тите. с извинение, но европа е в ме-

нюто. суперсилите, дори и русия при 
чудовищната грешка, която направи, 
ще извлекат полза от войната. европа 
няма да извлече полза. европа се зани-

мава с глупости и ще ви кажа каква е 
глупостта. Ако нидерландия и Австрия 
продължават абсолютно безпричинно 
да спъват България за Шенген, това 
само ще създаде нови антиевропейски 
настроения в България. Доверието на 
българските граждани в европейския 
съюз е едно от най-високите в сравне-

ние с другите страни-членки, но спада. 
Има локални политически актьори, ко-

ито вече говорят антиевропейски. Ли-

цемерието на Запада ще стане тема за 
българските граждани.

n Битката за службите може да 
ли да разклати властта?

- Битката за службите би трябвало 
да се ползва с попътен вятър от парт-

ньорските страни и не би трябвало да 
разклати правителството.

но аз не разбирам защо трябва ци-

вилното и военното разузнаване да се 
сливат, и не съм убеден, че това трябва 
да се случи. войната в Украйна пока-

за, че тези служби имат различен тип 
задачи. Идеята не е нова, но аз дълбоко 
не мога да я разбера. тя, според мен, 
е конюнктурно обусловена. службите 
са тема, която не ни е дадена да разби-

раме, но ме притеснява факта, че тази 
битка може да подкопае допълнително 
доверието и там. А дали ще подкопае 
“сглобката”? Ако тази “сглобка” е на 
глинени крака, всеки въпрос може да 
я подкопае. 

ПП са гръмоотводът 
в „сглобката”

Първан Симеонов:

И ГЕРБ, и ДПС, и Демократична България имат интерес да ги 
избутват ПП напред и те да се изхабяват, казва социологът
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накратко

170 години от рождението 
на Константин Стоилов 
отбелязва НБКМ

СНИМКА НБКМ

По повод 170-годишнината от 
рождението на д-р Константин 
Стоилов, български политик и дър-
жавник, два пъти министър-пред-
седател на България, Националната 
библиотека представя фототипно 
издание, обединяващо две книги - 
избрани “Речи” на д-р К. Стоилов 
и неговата биография, написана 
от внучката му Ана Трнка-Чипева. 
Представянето на изданието ще се 
състои на 19 септември от 17 ч. в 
зала “История на книгата” на пър-
вия етаж на НБКМ. В Западното 
фоайе са подредени пет витрини с 
книги и документи, в които е от-
разен приносът на д-р Константин 
Стоилов. Изложен е екземпляр на 
вестник, носещ името на държав-
ника - орган на Народната партия 
в Свищовска околия, който изли-
за в периода 1905-1907 г. Важно 
свидетелство за търговските и 
дипломатическите връзки на Бъл-
гария в края на XIX век е предста-
веният търговски договор между 
Княжество България и Френската 
република, подписан от българска 
страна от д-р К. Стоилов на 23 май  
(4 юни) 1897 г. 

Изложба на румънски 
художници в галерия-
книжарница „София прес”

СНИМКА “СОФИЯ ПРЕС”

Синеморец, 2023 г.
Работната среща на група от 

румънски художници, състояла се в 
Синеморец от 28 май до 11 юни, е по 
идея и реализация на Дана и Георги 
Войнови, познати на българската 
публика с активната си колекцио-
нерска и меценатска дейност, как-
то и с активното участие на гале-
рия “Романа” в Букурещ и нейния 
директор Емил Ене. Настоящата 
изложба, с която галерия-книжар-
ница “София прес” откри сезона, е 
резултат от гостуването на група-
та в Синеморец - един все още въл-
шебен земен кът, в който се срещат 
река, планина и море. Експозицията 
съдържа летните богатства, ко-
ито художническото око не може 
да пропусне: от малки фрагменти 
с дъхави смокинови листа, цветя и 
морски мъх, през чудни морски и реч-
ни пейзажи до епични митологични 
сцени - всичко това щедро се изсип-
ва като рог на изобилието и успява 
да удължи лятото. Изложбата е 
реализирана със съдействието на 
екип на СБХ и може да бъде видяна 
до 27 септември.

Голямото събитие на септември в стара Загора е международ-
ният куклено-театрален фестивал “пиеро”, който ще се състои от 
23 до 29 септември. първото представление в 13-ото издание на 
мктФ “пиеро” - на 23 септември от 19 ч. в Дкт стара Загора, 
е премиерата на най-новия му куклен спектакъл за възрастни - 
“Честен кръст” от робърт аскинс с режисьор Цвети пеняшки. 
преводът е на любов костова, сценография - Ясмин манделли, 
музика - милен апостолов, участват елица матева, ивана Бо-
бойчева, илияз иляз, калоян Георгиев и станислав матев, научи 
Дума от велизара Цонева.

Богобоязливите деца от сайпрес, тексас, прекарват часовете 
си след училище в занимания, отдадени на християнско служение 
с театрални кукли в местната църква. когато едно набожно мла-
до момче открива, че куклата му има свой собствен живот, адът 
започва. Буквално.

удава ни се рядък шанс 
да се докоснем до меланхо-
личното, омагьосващо, дъл-
боко одухотворено и ярко 
индивидуално творчество 
на безкрайно талантлива-
та английска певица ейми 
уайнхаус, чийто трагичен 
живот приключи незаслу-
жено рано. концертът е на 
29 септември в популярния 
столичен клуб “Joy Station”.

идеята да се поддържа 
споменът за ейми и песни-
те й да продължат да живе-
ят чрез изпълнения на живо 

е на Дейл Дейвис - нейния 
басист, най-доверен музи-
кален спътник и близък ли-
чен приятел. той уговаря 
останалите музиканти от 
бенда - ксантън Блак (пиа-
но), Хауи Гондуи (китара), 
нейтън алън (барабани), 
Джим Хънт (саксофон), да 
останат заедно и да свирят и 
концертират, вдъхновени от 
мотото “Forever Amy”. раз-
бира се, решават успешно 
и най-трудния проблем - да 
изберат певица, която мак-
симално автентично да се 

доближи от тембъра, стила 
и излъчването на звездата.

програмата на шоуто е 
ретроспективно пътуване 
през целия каталог на ейми 
уайнхаус (40 години от чи-
ето рождение се навършиха 
този месец), плавно съчета-
ващ ритъм енд блус, соул, 
джаз и поп в една моментал-
но разпознаваема музикална 
палитра. Формацията вече 
две години почти не слиза 
от сцена, свирейки в пре-
стижни зали и клубове по 
света. 

Уникално шоу с музиката на Eйми Уайнхаус идва в София

Първото представление на МКТФ „Пиеро” 
е премиера на Старозагорския куклен театър

СНИМКА ДКТ СТАРА ЗАГОРА

английската джаз сен-
зация рик Гард и ембле-
матичният български джаз 
вокалист васил петров съз-
дават уникално музикално 
преживяване с три концерта 
през октомври у нас, научи 
Дума от маргарита тоше-
ва, артистичен и събитиен 
мениджър.

в съвместния проект на 
двамата джазмени, озаглавен 
“Джаз класики, най-добрите 
дуети”, те ще представят най-
големите хитове от вокалния 
джаз. в атмосферата на So昀椀a 
Summer Fest на 1 октомври, 
пловдив ивент център на  
2 октомври и Фестивалния и 
конгресен център във варна 
на 5 октомври артистите ще 
разтопят сърцата на присъст-
ващите с безсмъртните хито-
ве “Cry me a river”, “Fever”, 
“Fly Me to the Moon”, “Feeling 
Good”, “My Way”, избрани 
джаз стандарти, боса нова и 
латино музика. аранжимен-
тите са на Живко петров. За-
едно с певците на сцената ще 
бъдат Живко петров (пиано), 
Димитър семов (ударни) и 
радислав славчев-Riverman 
(бас).

рик Гард, роден в англия, 
е известен със своите много-
бройни джаз успехи. плати-

Рик Гард и Васил
Петров с три концерта
Известните изпълнители представят през октомври 
джаз класики и най-добрите дуети в София, Пловдив и Варна

нен артист, често сравняван 
с майкъл Бубле, Гард е имал 
възможността да работи с му-
зикални величия като лайнъл 
ричи, ронан кийтинг и ръсел 
уотсън. предизвикателствата 
в неговата кариера включват 
концерти за кралица елиза-
бет II и изпълнения на големи 

международни сцени.
васил петров е икона на 

съвременния традиционен 
джаз и едно от най-ярките 
имена на българската джаз 
и поп музика. той вълнува 
своята аудитория с участи-
ето си в джаз фестивали и с 
редовни гастроли с новатор-

ски проекти в страната, но 
също така активно доприна-
ся за популяризирането на 
България на международна-
та сцена. неговите концерти 
са не просто изпълнение - те 
са истинско изкуство, кое-
то привлича вниманието на 
многобройни почитатели.

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

Васил ПетровРик Гард
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отговори на кръстословицата 

от брой 180

- Наборе, 
помниш ли как 

в казармата ни  
слагаха бром 

в чая?!
- Да, защо?

- На мен взе сега 
да ми действа...

воДоравно:
Бостан. Екове. Ак. Перу. Брацигово. Чам. Лау-

да /Ники/. Метла. Рео. Племе. Виол /Жул/. Да. Дата. 
Ару. "Ави". Милево. Адата. Просо. Ано /Жан-Жак/. 
Аер. Опера. Емир. Ива. Алея. Багаж. Ик. Ед /Емил/. 
Памир. Ивици. Ар. Мадан. Инар /Хилдербер/. Натан 
/Жак/. Адалин. Асар /Янис/. Неврит. Душ. Мате. 
Тахо. Талк. Дун /"Лорна Дун"/. Ре. Нимфи. АА. Шва. 
Ав. Ока. Калник. Дате /Кимико/. Меч. Леон. Пари. 
Вале. АКЕЛ. Мит. Биотит. Ирибар /Хосе/. Монтана.

отвЕсно:
Попара. Ролер. Смукалки. Семе. Мопед. Наан /

Густав/. Леер. "Б.Т.Р.". "Одисея". Март. Шноли. Аул. 
Алор. Пат. Ервин. "Ан". Апте /Хари/. Абадан. Еак. 
Ма. Булава. Аманет. Пир. Перде. Онегин /"Евгений 
Онегин"/. Ванадат. Каама. Омар. Архивар. Боц. 
Ера. "ИЖ". Идиом. Тибо /Жак/. Вим. Удар. Инат. 
Фое /Марк-Вивиен/. Ин. Негев. Ае. Овал. Тик. Вот. 
Отиатри. Ирида. Амата. Павлова /Дарина/. Виц. 
Нула. Елин. Коали. Ракия. Шкафчета.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

Трофим, саватий и Дориме-
донт смело защитили христо-
вата вяра и заплатили с живота 
си

Светите мъченици Трофим, 
Саватий и Доримедонт живели 
през третия век, когато христия-
ните били преследвани от езич-
ниците. През времето, когато 
управител на град Антиохия бил 
фанатикът езичник Атик, наречен 
Илиодор, било устроено шумно 
празненство в чест на езическите 
богове, придружено с различни 
безчинства. 

На тоя ден в Антиохия прис-
тигнали двамата благочестиви 
мъже - Трофим и Саватий. Све-
щено разгневени от духовното 
заслепение на езичниците, те 
застанали пред тях, насочили мо-
литвен поглед нагоре към небето 
и със съкрушени сърца извикали:

- Боже, Който си създал все-
лената със словото Си и си сът-
ворил човека по Свой образ и 
подобие, погледни от небето и 

освободи тия хора от властта на 
лукавия!

Идолопоклонниците разбра-
ли, че тия чужденци са христия-
ни, заловили ги и ги отвели при 
градоначалника Илиодор. Упра-
вителят най-напред се обърнал 
към Трофим и започнал да му 
обяснява, че е забранено изпо-
вядването на Христовата вяра. 
Правел опити да го убеди да се 
отрече от нея. Но увещанията 
му останали безплодни. Тогава 
заповядал да мъчат жестоко Тро-
фим, да го бият, да стържат тяло-
то му със железни остриета. Из-
поведникът понасял с търпение 
мъките и след това бил отведен 
в затвора. 

Управителят повикал при 
себе си приятеля му Саватий, 
като и него искал да пречупи. Но 
Саватий разобличил лъжливост-
та на идолите. По заповед на кръ-
вожадния Илиодор се заредили 
страшни мъчения, които довели 
до блажената му смърт.

След някое време управите-

лят на Антиохия решил да изпра-
ти Трофим на Дионисий, управи-
тел на Фригия, още по-зъл и още 
по-свиреп. Целият път до Фригия 
бил страшно мъчение за Трофим. 
Обут в железни обувки с остри 
гвоздеи отвътре, той вървял по-
дир войниците, които яздели 
коне. Бил доведен в град Синад 
и изправен пред управителя на 
областта - Дионисий. И пред него 

Трофим изповядал мъжествено 
вярата си в Христа Богочовека. 
Дионисий заповядал да бъде под-
ложен на безпощадни мъчения, 
но нищо не поколебало духа на 
изповедника. Накрая го хвърлили 
в затвора.

В същия град живеел знатен 
и богат сановник, на име Дори-
медонт. Той бил християнин, но 
таен, поради страх от езичници-

те. Като узнал за положението на 
Трофим, почнал да го посещава в 
затвора. Донасял му храна и дру-
ги необходими неща. Превързвал 
раните му. Непоклатимото тър-
пение на Трофим подействало 
благотворно на Доримедонт. Той 
се убедил да не крие по-нататък 
вярата си.

Управителят Дионисий го из-
правил на съд. Дълго му говорил 
с цел да го убеди да се откаже от 
вярата си, но не успял. Тогава го 
предал на мъчения. Доримедонт 
ги понесъл търпеливо, а Диони-
сий наредил да го затворят в тъм-
ницата.

След като се посъветвал с 
приближените си, Дионисий ре-
шил Трофим и Доримедонт да 
бъдат изядени от зверовете в 
цирка. Зверовете ги заобиколи-
ли, но не се допрели до тях. Мно-
зина от присъстващите езичници, 
като видели това, започнали да 
славят Бога. Най-после Дионисий 
заповядал да им отсекат главите 
с меч. Това станало в 278 г.
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КрАТъК ДъжД

Не приемайте лично 
онова, което дочуете. В 
повечето случаи хората 
просто си говорят.

Ще ви се иска да се из-
мъкнете, да избягате от 
задълженията си, но ще 
се справите с всичко. 

Не бъдете твърде подо-

зрителни и предпазливи, 
но и не се предоверявай-

те.

Ще се чувствате увере-

ни в себе си и готови за 
действия. Следобедът е 
подходящ за пазаруване.

Трябва сериозно да се за-

мислите накъде вървите 
и дали да продължавате 
сами нататък.

Всичко ще се свършва 
стремително, а това ще ви 
изнервя, защото трудно ще 
контролирате нещата.

Предстои ви много орга-

низационна работа, ще се 
справите и следобед ще 
може да си отдъхнете.

От сутринта ще трябва 
да действате бързо и ефек-

тивно. Гледайте на неща-

та с чувство за хумор.

Енергията ви е в излишък, 
насочете я в правилната 
посока, вместо да се нер-

вирате.

Имате много идеи, които 
искате да реализирате. 
Хубаво е да не действате 
сами.

Прекалено много се впе-

чатлявате, проявете 
мал ко здрав разум и спо-

койствие.

Случайна среща в служ-

бата може да сложи 
началото на ново роман-

тично приятелство. 

овеН

православен каленДар

05.55 Денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова и 
Симеон Иванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с Надежда Иванова и 
Стефан А. Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за 
култура с Димитър Стояно-
вич

12.00 По света и у нас 
12.25 Новини на турски език
12.35 Малки истории /п/
12.45 Телепазарен прозорец 
13.00 Последният печели - забав-

но семейно куиз шоу/п/
14.00 Телепазарен прозорец 
14.15 "Амос - пазителят на маски-

те" - анимационен филм 
14.45 "Пакостникът Чорапчо" - 

анимационен филм 
15.00 "Анн с двойно "Н" - тв филм /7 

епизод/
15.45 Телепазарен прозорец 
16.00 Бързо, лесно, вкусно
16.30 Светът и ние 
17.00 България в 60 минути с Ма-

риана Векилска 
18.00 По света и у нас 
18.30 Още от деня - коментарно 

предаване
19.00 Последният печели - забав-

но семейно куиз шоу
20.00 По света и у нас 
20.45 Спортни новини 
21.00 референдум с Добрина 

Чешмеджиева 
22.00 "Внедрени 2" - тв филм  

/9 епизод/ (14)
23.00 По света и у нас 
23.25 "Под прикритие 2" - тв филм 

/12, последен епизод/ (16)
00.30 Светът и ние /п/
01.00 100% будни - сутрешно ток-

шоу с Надежда Иванова и 
Стефан А. Щерев /п/

02.35 Култура.БГ - предаване за 
култура с Димитър Стояно-
вич /п/

03.35 "Анн с двойно "Н" 
- тв филм /7 епизод/п/

04.25 По света и у нас /п от 20.00 
ч./

06.00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и Мария 
Цънцарова

09.30 "Преди обед" - токшоу с во-
дещи Десислава Стоянова 
и Петър Дочев

12.00 bTV Новините - обедна 
емисия

12.30 "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу

13.30 "Стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ Михаил 
Билалов /п./

14.30 "Скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "Почукай на вратата ми" - 
сериал

17.00 bTV Новините
17.20 "Лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

18.00 "Стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ Михаил 
Билалов

19.00 bTV Новините - централна 
емисия

20.00 Премиера: "Опасно изку-
шение" - сериал, с.6, еп.35

21.00 "Фермата: Нишката на жи-
вота" - риалити, с.9

23.00 bTV Новините - късна еми-
сия

23.35 "Сомердал" - сериал, с.3, 
еп.6

00.35 "Столичани в повече" - се-
риал, с.9, еп.3

01.25 "Фамилията" - сериал, с.3, 
еп.4

02.20 bTV Новините /п./
02.50 "Преди обед" - токшоу с во-

дещи Десислава Стоянова 
и Петър Дочев /п./

04.45 "Светът на здравето" - 
здравно предаване с воде-
ща д-р Неделя Щонова /п./

05.20 "Лице в лице" - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./

06.00 "Здравей, България" - су-
трешен блок

09.30 "На кафе" - предаване на 
NOVA

12.00 Новините на NOVA
12.30 "Наследство" (премиера) - 

сериен филм
13.30 "Остани с мен: Безкрай" 

(премиера) - сериал 
15.00 "Не ме оставяй" (премие-

ра) - сериен филм
16.00 Новините на NOVA
16.10 "Пресечна точка" - публи-

цистично шоу
17.00 "Семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра
18.00 "Сделка или не" (премие-

ра) - телевизионна игра
19.00 Новините на NOVA - цен-

трална емисия
20.00 "Черешката на тортата" 

(нов сезон) - риалити
21.00 "Игри на волята: България" 

(премиера) - риалити, се-
зон 5

23.00 Новините на NOVA
23.30 "Военни престъпления" - 

сериал, сезон 12
00.30 "Престъпни намерения" - 

сериал, сезон 12
01.20 "Пожарникарите от Чика-

го" - сериал, сезон 10
02.00 "Дъщерята на посланика" - 

сериен филм
03.40 "Ти разкажи, Черно море" 

- сериен филм
05.20 "Пресечна точка" - публи-

цистично шоу /п/

10.00 Академия Здравитал

11.00 EuroTV Shop

11.30 Психологически портрет

12.30 EuroTV Shop

13.00 Новини

13.15 Честно казано

15.15 Новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 Делници

19.30 Новини

20.00 Часът на избора

21.00 Политика и спорт

22.00 Денят с Веселин Дремджи-

ев

23.00 Новини

23.30 Седмичник с Владо Бере-

ану

00.30 Вечните песни на България

01.30 EuroTV Shop

03.30 Политика и спорт

04.30 Часът на избора

05.30 Светът и всичко в него

06.30 Делници

Църквата почита на 19 септември св. мчци Трофим, саватий и Доримедонт
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ЧЕтиво: Боян Бойчев - “Пегас” - 244; Георги Гълов - 
“Пардон”;  Художник: Анатолий Станкулов
Спорт: владимир николов - завеждащ отдел - 245; 
Марин Милашки - 245
ЕлЕктронно изданиЕ: Росица Ангелова

Първи зам. главен
редактор
нора Стоичкова
Зам. главен 
редактор 
ина михайлова
imihaylova@duma.bg
Отговорен секретар 
ивайло гиздов
igizdov@duma.bg

графиЧЕн дизаЙн: Валентин Аргиров, 
Евгения Крушева, Петя Рогачева, Спаска Венева
рЕклами и оБяви: Юлия Станкулова - 205; 
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg  
разпроСтранЕниЕ: румяна кирилова - 203; 
Емил Михов - 216; abonament@duma.bg, “Български пощи” Еад
производСтво: Владимир Тополски 

Основател Стефан продев Издава „дума прес” Еоод

Управител радостина Благоева

ВЕСТНИК “ДУМА” Е НАСлЕДНИК НА ТРАДИцИИТЕ НА ВЕСТНИцИТЕ 
“РАБОТНИКЪ”, “РАБОТНИчЕСКИ ВЕСТНИК” 

И “РАБОТНИчЕСКО ДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчани материали може 
да не бъдат публикувани.
ръкописи не се връщат.
Използвани са и емисиите  
на БТА, „Фокус”, БГНЕС, БНР, 
Франс прес, интернет и др.

Адрес на редакцията: 
София - 1000,

ул. „Позитано” 20А
Факс: 975 26 04,

автоматичен  
номератор 02 97 05

+ вътрешен номер

печат

София, жк. "дружба" 1,
ул. "илия Бешков" 3а

IX кръг
ЦСКА - ЦСКА 1948 2:0 назон (74 

и 81); Етър - Локо Пд 0:1 Лима (45+7), 
Чк: м. иванов (е-27); Снощи: Хебър - 
пирин; крумовград - Левски. 

IX кръг
Дунав - Спартак Вн 0:1; Добруджа 

- Бдин 1:0; Струмска слава - Черно-
морец Бс 2:1; Черноморец Бч - Спор-
тист Св 2:0; Лудогорец-2 - Спартак 
Пл 0:2; Снощи: марица - марек; 
септември - Беласица; Литекс - ЦскА 
1948-2; Днес, 17.30: монтана - Янтра.

Футбол
по Диема спорт 
17.45 Монтана - Янтра

Шампионска лига
по макс спорт 1
22.00 барселона - Антверп

по макс спорт 2
17.00 ПСЖ - борусия Д (младежи)
22.00 Ман Сити - Цървена звезда

по макс спорт 3
19.45 Милан - Нюкасъл
22.00 ПСЖ - борусия Д

по макс спорт 4
19.45 Йънг бойс - лайпциг
22.00 лацио - Атлетико М

по Диема спорт 2
21.55 Шефилд у - Мидълзбро

по Нова спорт 
13.00 Йокохама Маринос - 
Инчеон Юнайтед
13.00 Джохор - Кавазаки Фронтале

по БНт 3
борба, СП в белград
19.00 Свободен стил (финали)

по Диема спорт 2
Волейбол
10.00 бразилия - българия (жени)

глЕдаЙтЕ

рЕзултати

екип от осем родни рефери бе назна-
чен да ръководи двубой от Шампионска-
та лига. това е исторически пробив за 
българската съдийска гилдия, тъй като 
досега мач от такъв ранг не е поверяван 
изцяло на толкова многобройна родна 
бригада. Главният съдия Георги кабаков 
и помощниците му мартин маргаритов и 
Диян вълков получиха наряд за срещата 
Галатасарай - копенхаген, която е утре 
от 19.45 ч. на ст. “Али сами Йен” в ис-
танбул. Четвърти рефер ще бъде Георги 
Гинчев. съдийската комисия на УеФА 
определи ивайло стоянов за вАр съдия, 
а Драгомир Драганов - за негов асистент. 
всички те ще бъдат подпомагани от ва-
лентин ваклинов и светлин велков, които 
ще са оператори по видеоповторенията.

треньорът на 
Берое Густаво Ара-
голаса бе уволнен. 
решението е взето 
лично от президента 
ернан Банато след 
трите поредни загу-
би. в тях заралии не 
вкараха нито един 
гол и инкасираха де-
сет - Лудогорец (0:5), 
ЦскА (0:3) и Черно 
море (0:3). Арагола-
са изкара начело на 

тима едва три месе-
ца, след като бе на-
значен в средата на 
юни.

“Берое официал-
но се раздели с на-
ставника Араголаса 
и кондиционния тре-
ньор маурицио мие-
ле. Двете страни пре-
кратяват трудовите 
си взаимоотношения 
по взаимно съгласие. 
Берое благодари на 

треньорския екип за 
съдействието, про-
фесионалното и ко-
ректно отношение и 
им пожелава успехи 
занапред. в следва-
щите дни клубът ще 
обяви официално и 
новия треньор”, съ-
общиха от стара За-
гора.

следващият мач 
на заралии е в петък 
с Ботев във враца.

  �
Владимир НИКолоВ

ЦскА надигра с 2:0 
ЦскА 1948 в “армейско-
то” дерби от деветия кръг 
на efbet Лига. на “Българ-
ска армия” таранът от Хаи-
ти Дюкенс назон (74 и 81) 
осигури победата на дома-
кините, които надиграха 
противника през всичките 
95 мин. Гостите от Бистрица 
не създадоха нито едно чис-
то положение пред Густаво 
Бусато, а в отбрана допусна-
ха дежурните индивидуални 
грешки и отново се препъ-
наха в ЦскА.

те започнаха с радослав 
кирилов, Бирсент карагарен 
и педриньо, но след смяната 
на първите двама набезите и 
опасностите пред вратата на 
“червените” приключиха, за 
да дойдат триумфалните ми-
нути на назон.

тобиас Хайнц (24) от-
прави великолепен фалцов 
изстрел с десния крак в да-
лечния ъгъл, но вратарят Да-
ниел наумов изби с плонж. 
Голмайсторът на миналия 
сезон ивайло Чочев (40) 
шутира от 22 м по земя, но 
право в ръцете на Густаво 
Бусато. назон изведе Хайнц 
(55) очи в очи с наумов, но 
вратарят пак излезе победи-
тел.

в последните 20 минути 
рапнуи пробва да върне към 

наумов, но Хайнц пресече 
подаването и намери назон 
(74), който не сбърка от 4-5 
м на празна врата. после 
хаитянинът размина емил 
виячки, излезе сам срещу 
наумов и вкара технично 
покрай плонжа му.

“не успяхме да спечелим 
единоборствата. нямахме 
спокойствие при контрола 
на топката. имаше много 

грешки. искахме да играем 
висока преса и да контроли-
раме мача. тази загуба няма 
да се отрази. Ще се опитаме 
да вдигнем момчетата. про-
мяната трябва да бъде по-
зитивна срещу Черно море 
- силен отбор с добър тре-
ньор”, коментира наставни-
кът на ЦскА 1948 николай 
панайотов. 

“Доволен съм. вижда се 

прогрес, което е най-важно-
то в моята работа. Фантас-
тично представяне на футбо-
листите. прогресираме във 
всички аспекти. трябва да 
играем така всяка седмица. 
няма да е лесно гостуването 
ни на Ботев пд. те натрупа-
ха самочувствие, но ние сме 
ЦскА. отиваме там да спе-
челим трите точки”, закани 
се нестор ел маестро.

Осем българи 
ръководят мач 
в Шампионската 
лига в Истанбул

Назон порази ЦСКА 1948
„Армейците” с късен успех на „Българска армия”

Берое изпъди треньора Густаво Араголаса

СнимкА БТА

Дюкенс Назон (вляво) оформя крайното 2:0 пред плонжа на Емил Виячки

СнимкА beroe.bg

Густаво Араголаса изкара 
едва три месеца начело на берое
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олимпийският шампион в овчарския скок Арманд 
Дуплантис спечели трети пореден диамантен трофей в 
Юджийн, като подобри с 1 см световния си рекорд. 23-
годишният швед преодоля 6,23 м още от първия опит. 

световният вицешампион от Будапеща Джон обиена 
(Филипини) завърши втори с 5,82 м, а трети с 5,72 м ос-
тана сам кендрикс (сАЩ).

световната шампионка в скока на дължина от Буда-
пеща 2023 ивана вулета постигна драматична победа. 
сръбкинята взе пети диамантен трофей, след като в по-
следния шести опит записа 6,85 м. олимпийската и све-
товна медалистка есе Бруме (нигерия) завърши също с 
6,85 м, но остана втора заради по-слаб втори опит. куа-
ниша Бъркс (сАЩ) зае третото място с 6,77 м.

това е втори световен рекорд за шведа на този ста-
дион.

в турнира падна още един световен рекорд. постави 
го световната шампионка на 5000 м от Юджийн 2022 и на 
10 000 м от Будапеща 2023 Гудаф Цегай (ет) с 14:00,21 
мин. тя коригира с малко повече от 12 сек. личното си 
постижение и свали близо 5 сек. от световния рекорд на 
Фейт кипиегон (кен) от 14:05,20 мин., поставен по-рано 
тази година.

Дуплантис 
подобри
световния 
си рекорд

Даниел иванов-Аоияма по-
стигна трета победа на есенния 
турнир по сумо в токио. в деветия 
кръг българинът, който е с ранг 
“маегашира-14”, събори на дохи-
ото “маегашира-12” такарафуджи 
с техниката “хатакикоми”. сумис-
тът от елхово има 3 победи и 6 по-
ражения, а днес ще излезе срещу 
японския “маегашира-6” рюден, 
който е с пасив 2-7.

пАок и Арис завърши-
ха 0:0 на стадион “тумба” в 
голямото дерби на солун в 
4-тия кръг на суперлигата на 
Гърция. 

капитанът на национал-
ния тим кирил Десподов 
дебютира за пАок в 65-ата 
мин., а в 84-ата прати топ-
ката във вратата на Арис с 
премерен удар от точката 

на дузпата. попадението му 
обаче бе отменено след про-
верка с вАр заради засада на 
негов съотборник в хода на 
атаката.

в атинското дерби Аек 
и олимпиакос завършиха 
1:1. олимпиакос води с 10 т., 
пред панатинайкос - 9 и мач 
по-малко. следват пАок и 
оФи крит - с по 7, и др. 

Снимка paokfc.gr

Кирил Десподов (№77) вкарва във вратата на Арис, 
но дебютното му попадение за ПАОК бе отменено

Десподов дебютира 
за ПАОК с отменен гол

Снимка БГнЕС

Арманд Дуплантис преодолява 6,23 м, 
с които подобри собствения си световен рекорд

Трети успех 
на Аоияма 
в Токио

рамазан рамазанов донесе на 
България първи медал от све-
товното по борба в Белград. на-
турализираният дагестанец за-
служи бронз в неолимпийската 
категория до 70 кг. отличието 
от мондиал е първо след 10-го-
дишно чакане. последно медал 
взе владимир Дубов в Будапеща 
през 2013 г.

европейският вицешампион 
от Загреб тази пролет надви с 

8:6 т. в малкия финал ерназар 
Акматалиев (кирг) - бронзов ме-
далист от световното през 2022 
г. преди това рамазанов спече-
ли три схватки и отстъпи пред 
иранеца Яздани Черати с 4:13 т. 
впоследствие на финала Черати 
бе победен от Зейн редърфорд 
(сАЩ) с 5:8.

след победата рамазанов, 
който е борец на великотърнов-
ския клуб “илия павлов”, заяви, 

че смята да премине в олимпий-
ската кат. 74 кг, за да опита да 
спечели квота за париж 2024.

“исках да стигна до борба за 
златото, но не се получи. Благо-
даря на треньора за подготовката. 
работихме много, за да стигнем 
до отличието. не знам с какво ус-
пях да спечеля схватката. може 
би бях по-добре физически. так-
тиката ми също беше добра и в 
крайна сметка стигнахме до този 
успех. Бих искал да се опитам да 
отида на олимпиадата”, каза ра-
мазанов.

Лидерът на “свободняците” 
Георги вангелов (57) се прова-
ли. след като загуби на старта, 
петият от олимпиадата в токио 
2020 бе изтеглен до репешажите 
за бронза. още при първото си 
излизане на тепиха обаче бълга-
ринът загуби от ванхо Зу (кит) 
с 1:7 т.

останалите ни представители 
отпаднаха рано - стилиян илиев 
(61), илия Христов (86), Ахмед 
магамаев (92) и ислам Адизов 
(125).

при дамите Джанан маноло-
ва (59 кг) загуби в първия кръг от 
тамара Далак (Унг) с 1:6 т.

на тепиха снощи излязоха 
още микяй наим (66) и Ахмед 
Батаев (97), които гониха олим-
пийските визи.

Снимка bul-wrestling.org 

Рамазан Рамазанов се радва на подиума 
с бронзовия медал от Световното

Световен бронз 
за Рамазанов
Борците в свободния стил с първо отличие от десет години

ново рекордно класиране в тениса записа Адриан Андреев, след 
като игра 1/4-финал на силния “Чалънджър” турнир в Шчечински, 
полша ($145 000). Българинът заслужи 25 т. и се изкачи с три пози-
ции в световната ранглиста, за да е №183 с 331 т.

За Григор Димитров и топ 40 няма промяна, тъй като в Атр тура 
имаше пауза миналата седмица заради купа “Дейвис”. Гришо остава 
№20 с 1735 т.

при дамите виктория томова отбеляза лек прогрес. 28-годишната 
софиянка се изкачи с позиция до №85 със 782 т. Гергана топалова от-
беляза личен рекорд, като прогресира с три места до №251 с 275 т.

Димитров загуби от Андрей рубльов (рус, №6) на финала на де-
монстративния турнир във Франкфурт с 1:3 сета (13:14, 17:12, 10:11, 
16:17).

Рекорди за 
Андреев и Топалова


